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Organizarea echipelor
și funcționarea lor

bună 
acti-
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muncitor

t

Pentru o 
conducere a 
vității de produc
ție a brigăzii și un 
control mai siste
matic asupra mun
cii membrilor, 
lor din 
getale se organizează echipe. Res
ponsabilii .
sînt subordonați direct brigadieru
lui. Echipelor li se repartizează par
cele de culturi de plante prășitoare 
și tehnice, vie, pomi și parcele de 
producere a semințelor. Repartizarea 
parcelelor pe echipe trebuie să se 
facă în așa fel ca membrii ",c?ărei 
echipe să aibă de lucru în decursul 
întregii perioade a muncilor agri
cole. Urmărindu-se acest scop nu 
trebuie însă ca culturile cu supra- 
'ețe mici să fie repartizate la un 
lumăr mare de echipe, fărămițindu- 
;e. Experiența gospodăriilor colective 

, -runtașe fie arată că e bine ca echi
pelor să li se repartizeze parcele din 
cel mult n—ă culturi. t de
muncă diferite. In acest fel se dă 
posibilitatea fiecărei echipe să-și or
ganizeze mai bine munca pentru e- 
xecutarea lucrărilor și obținerea pro
ducțiilor planificate și in același 
timp se evită fărîmițarea culturilor, 
care ar îngreuna mecanizarea lucră
rilor. Culturile care ocupă suprafețe 
mici se repartizează la una sau două 
echipe în cadrul brigăzii. Parcelele 
din culturile plantelor de cîmp se 
repartizează echipelor pe o durată de 
cel puțin un an, iar cele din livezi 
și vii pe timp de 2—3 ani și chiar 
pe o perioadă mai lungă.

Delimitarea parcelelor repartizate 
echipelor se face înainte de execu
tarea arăturilor. Aceasta dă posibi
litatea echipelor să curețe din timp 
terer.ul de buruieni și resturile ve
getale, să strîngă și să aplice în-

D. FRASIE 
director general adjunct 

în Ministerul Agriculturii

în 
sectorul

cadrul brigăzi- 
producției ve-

grășăminte, să se 
îngrijească de pre
gătirea semințelor, 
să supravegheze 
calitatea arături
lor, și însămînță- 

lucrări de reținere

lor (șefi de echipe)

rilor, să execute 
a zăpezii, de scurgere a apei care 
băltește pe terenuri, precum și alte 
lucrări care contribuie la creșterea 
producției.

Numărul echipelor dintr-o brigadă 
și mărimea acestora se stabilește in 
funcție de : necesarul brațelor de 
muncă pentru executarea la timp a 
lucrărilor agricole, gradul de meca
nizare, mărimea parcelelor și natu
ra culturilor cc se pot repartiza PC 
echipe, precum și dc numărul și ca
lificarea membrilor capabili de mun
că încadrați în brigadă. Din expe
riența gospodăriilor colective frun
tașe rezultă că cele mai bune re
zultate în muncă le obțin echipele 
formate din 15—25 de membri care 
participă efectiv la lucru. Ele pot 
fi conduse ușor de șefi de echipe 
nescoși din producție.

La încadrarea membrilor în echi
pe trebuie să se țină seama de ex
periența în muncă și de dorința fie
cărui membru de a lucra într-o e- 
chipă sau alta, dc sectorul in care 
locuiește și forța fizică, încadrarea 
membrilor pe echipe se propune de 
brigadier și se aprobă de către con
siliul de conducere.

Practica unor gospodării colective, 
de a discuta și stabili in consfătuiri 
de producție ale brigăzilor compo
nența echipelor și șefii de echipe, a 
dat bune rezultate, inlăturindu-se 
unele greșeli și nemulțumiri.

Este necesar ca echipele să păs
treze nu numai aceleași parcele de 
culturi, dar și aceeași componență

(Continuare în pag. a 4-a) I

Intr-o tînără 
gospodărie agricolă colectiuă
Gospodăria colectivă din Puchenii 

Mari, regiunea Ploiești, este înfiin
țată de numai o săptămînă și ceva. 
Din primele zile Gheorghe I. Florea, 
președintele, Grigore Alexandru, 
Dragomir Vasile și alți cîțiva colec
tiviști din consiliul de conducere, 
împreună cu ing. Catană Ion, de la 
secția agricolă a raionului s-au apu
cat serios de treabă. Cîte oare nu 
se cer făcute și lămurite acum, la 
început de drum, într-o gospodărie 
colectivă care numără peste 660 de fa
milii ? Mai întii au trebuit să se du
mirească bine cei din consiliul de 
conducere al gospodăriei cum este 
cu normele, cu zilele-muncă, cu or
ganizarea brigăzilor și echipelor și 
multe altele. In toate problemele, ei 
au primit un prețios sprijin din par
tea organelor raionale de partid și 
de stat. In vederea întocmirii pla
nului de producție, în cadrul consi
liului lărgit al gospodăriei au fost 
stabilite normele de lucrări ce ur
mează a fi supuse discuției adunării 
generale. De asemenea, s-a stabilit 
numărul brigăzilor, urmînd ca zilele 
acestea să se împartă oamenii pe 
echipe, și s-a început inventarierea 
bunurilor colectivizate. Deocamdată^ 
deoarece gospodăria nu are adă
posturi, s-a hotărit ca atelajele și 
uneltele agricole colectivizate să ră- 
mină in custodie la colectiviști.

• 'Un lucru bun este și faptul că, con
ducerea gospodăriei s-a gîndit să pună 
de pe acum bazele sectorului zoo
tehnic. In acest scop s-a hotărit 
se cumpere 20 de vaci de lapte 
200 de ol Totuși, dat fiind faptul 
gospodăria are o suprafață mică 
teren arabil, pășune și finețe in su
prafețe relativ mari și un număr 
mare de brațe de muncă, credem că 
ar fi necesar ca sectorul zootehnic

să fie extins mai mult. Extinderea 
sectorului zootehnic va da pe deo
parte posibilitatea folosirii într-o 
măsură mai mare a forțelor de mun
că, iar pe de alta va aduce venituri 
importante colectiviștilor. Tot în 
scopul folosirii cît mai depline a 
forțelor de muncă ar trebui găsită 
posibilitatea ca gospodăria să ex
tindă culturile intensive, cum este, 
de pildă, legumicultura, care cere 
un volum mare de muncă manuală. 
De altfel, în comună sînt mulți co
lectiviști 
riei. Lucrul acesta, 
gospodăria se află în apropierea o- 
rașului Ploiești, unde poate găsi o 
bună piață de desfacere a legume
lor, sînt argumente hotăritoare care 
pledează în favoarea extinderii legu- 
miculturii (în acest an gospodăria 
intenționează să cultive doar 7 ha 
cu legume).

Gospodăria colectivă „16 Februa
rie" din Puchenii Mari are condiții 
bune de a deveni din primul an o 
unitate agricolă puternică. Hărnicia 
colectiviștilor și ajutorul acordat de 
organele de partid și de stat, vor da 
în curînd roadele așteptate.

pricepuți in ale grădină- 
ca și faptul că

Butunoiu Nicolae e di
rectorul școlii profesio
nale de mecanici agri
coli din Ianca, raionul 
Făurei. De doi ani și 
jumătate de cînd înde
plinește această func
ție, școala de mecanici 
agricoli din Ianca a 
devenit de nerecunos
cut. Cu sprijinul orga
nizației de bază P.M.R.. 
în școală au fost ame
najate 2 laboratoare 
din resurse proprii, în 
care elevii mecaniza
tori au posibilitatea să 
execute numeroase lu
crări practice. Școala 
și-a amenajat un club 
și o bibliotecă cu cărți 
de specialitate. Au fost 
construite prin muncă 
patriotică 2 săli de cla
să. economisindu-se în 
acest fel 40.000 lei din 
fondurile de investiții. 
Sala de mese a școlii a 
fost renovată tot cu re
surse proprii și dotată 
cu veselă nouă. Cu 
sprijinul directorului, 
elevii au plantat nu
meroși pomi și arbuști,
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alei pie- 
școală, 

sala de 
etc.

P. VOICULESCU

Pregătiri pentru campania agricolă
de primăvară

tracto-

împrăștie îngrășăminte 
cu avionul

au amenajat 
truite între 
laboratoare, 
mese, atelier

In satele și comunele
regiunii (Galați, școala 
profesională de meca
nici agricoli din 
și-a căpătat un 
prestigiu, 
mulți 
S.M.T. și G.A.S., atunci 
cînd primesc noi meca
nizatori, preferă să 
aibă cît mai mulți de

Tot 
directori

Ianca 
mare 

mai 
din

Cioban ul
— „Om vrednic e brigadierul Pe

tre N. Dumitru de la gospodăria a- 
gricolă de stat Peștera, raionul 
Medgidia", spun cei care îl cunosc. 
De 11 ani de cînd lucrează ca cio
ban în G.A.S., munca sa este pre
țuită. Nea Mitu împreună cu ceilalți 
ciobani de la gospodărie au reușit 
să îmbunătățească rasa oilor țigăi și 
să creeze cu ajutorul specialiștilor 
de la Institutul Agronomic „N. Băl- 
cescu" din București, un tip de oaie
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S. M. T. Gor- 
neni, regiunea 
București, repara
ția tractoarelor și 
mașinilor agricole 
necesare în mun
cile de primăvară 
este în toi. In fo
tografie : 
de brigadă Marcel 
Plăvitu și 
ristul Ion Dan, lu- 
crînd la montarea 
pe șasiu 
motor de

șeful

a unui 
tractor.

La gospodăria agricolă de 
„I. L. Caragiale" — raionul Lehliu, 
regiunea București a început zilele 
trecute împrăștierea îngrășămintelor 
chimice pe cele 2.325 de ha semăna
te cu grîu Executarea acestei lucrări 
se face cu avionul dîndu-se cite 200 
kg superfosfat la hectar.

Totodată, pe terenurile arate a- 
dînc din toamnă, pînă acum au fost 
transportate 1.800 tone gunoi de 
grajd, la cele 3 secții — Sălcioara, 
Preazna și ,,I. L. Caragiale". Lucrarea 
continuă folosindu-se 2 remorci ac
ționate de tractoare rutiere.

La fiecare secție, s-a făcut și con
diționarea semințelor necesare in 
campania de primăvară. Astfel, au 
fost condiționate 76 tone de mazăre, 
11 tone ovăz, 2 tone de floarea-soa- 
relui, 9 tone de măzăriche etc.

AL. ION

La G.A.C. „7 Noiembrie“-Cocargeaua
Membrii gospodăriei colective „7 

Noiembrie" din comuna Cocargeaua, 
raionul Fetești, se pregătesc intens 
în vederea campaniei de primăvară. 
Ei transportă gunoiul de grajd pe 
tarlalele gospodăriei, repară mașinile 
agricole și motoarele pentru irigat, 
selectează semințele etc.

Pentru fertilizarea terenurilor, pînă 
în prezent s-au cărat la grădină mai 

de 500 tone de gunoi de grajd 
fermentat. Acum transportul

gunoiului continuă în cîmp. In ve
derea obținerii de legume timpurii 
s-au luat măsurile necesare pentru 
confecționarea răsadnițelor, amena
jarea terenului, procurarea semințe
lor necesare etc.

In scopul irigării suprafeței de 45 
ha de grădină, au fost reparate mo
toarele stabile și cumpărate țevile 
și ustensilele necesare irigării.

ANGHEL I. COSTICA 
corespondent

Și repararea mașinilor agricole 
trebuie

gospodăria agricolă de stat 
au

La
Ivănești, regiunea București, 
fost reparate pină la începutul lunii 
ianuarie, 60 de tractoare din cele 
78 planificate.

Nu același lucru se poate spune 
insă despre repararea mașinilor a- 
gricole. De exemplu, din cele 29 de 
semănători pentru porumb, pînă 
acum au fost reparate 17, din cele 
28 de semănători 
reparat numai 18. Și mai rămas in 
urmă este lucrul 
(12 din 40 prevăzute), la pluguri (32 
din 54), la mașini pentru împrăștiat 
îngrășăminte chimice (3 din 17).

Este adevărat că de rămânerea in 
urmă la aceste reparații, de vină e 
și baza de aprovizionare din Slo
bozia care nu a asigurat gospodăriei 
uneori o serie de repere importante

de cereale s-au

la cultivatoare

grăbită
— cum sînt talere de discuri 
axe pătrate de la discuitoare 
pinioane triple la mașinile de 
prăștiat îngrășăminte. Intirzierea 
lucrărilor la mașini agricole se da
torează și lipsei de disciplină în 
muncă, slabei organizări a muncii 
in unele secții. De exemplu, la sec
ția Ghica s-au reparat abia 2 din 
cele 
mai 
etc. 
ian
Nicolae Simion care a fost bolnav— 
in vederea respectării graficului de 
reparații. La fel s-a întîmplat la 
secția condusă de tov. Nițulescu Va
sile, unde într-o lună a fost repa
rată de exemplu o... singură semă
nătoare.

S cultivatoare planificate, nu- 
4 din cele 14 pluguri prevăzute 
Șeful secției, tov. Costea Tra- 
n-a luat măsuri — în lipsa tov.

ION DRINCU

la Ianca, — elevi de 
ai lui Butunoiu.

De mai bine de trei 
luni, directorul școlii 
profesionale de meca
nici agricoli din Ianca, 
girează și funcția de 
director al căminului 
cultural. Și aici, 
Butunoiu Nicolae 
dovedit același om 
tuziast, același om
obosit, care muncește 
pentru binele obștesc: 
Programele artistice 
prezentate în cadrul 
căminului sînt urmări
te cu viu interes de ce
tățenii comunei Ianca.'

Pentru activitatea sa 
rodnică, pentru contri
buția dată la formarea 
a cît mai multe cadre 
de mecanizatori, cetă
țenii comunei Ianca 
l-au propus pe tov. Bu
tunoiu Nicolae drept 
candidat pentru alege
rile de deputați în sfa
tul popular comunal, în 
circumscripția electo
rală nr. 4.

P. z.

o producție 
carne, bine 

din

>

> ALEXEI CONSTANTIN, 
’președintele gospodăriei agricole 
[colective din comuna Calafin-' 
îdești, raionul Rădăuți, candidat' 
’în alegerile de deputați în Marea 
jAdunare Națională în circumscrip
ția electorală Nr. 15 Mlhăilești- 
’ Suceava

■,a «șs laț e-ttrit-

fruntaș
spancă cu lînă fină, cu 
bună de lină, lapte și
adaptată condițiilor de stepă 
sud-estul țării. Printr-o selecție rigu
roasă, prin potrivirea perechilor și 
încrucișarea oilor țigăi cu berbeci 
merinos și o bună îngrijire și hră- 
nire a lor, s-a reușit ca într-un timp 
scurt, producția oilor să crească cu 
mult. De la 2,4 kg de lînă cît a fost 
în anul 1950 media de flecare oaie, 
în anul trecut s-a obținut de la un 
efectiv de 5.500 ovine cîte 5,4 kg 
lînă la un preț de cost de 23 lei kg. 
De la brigada de oi condusă de tov. 
Petre N. Dumitru 
medie, anul trecut, 
Pentru rezultatele 
muncă anul trecut, 
corespunzător, tov.
tru a primit și un premiu de 2.300 de 
lei. Am aflat că prin hrănirea rațio
nală a oilor cu rații mari de porumb 
siloz, linuri de calitate, nutrețuri 
concentrate pe timpul iernii, prin 
pășunatul de primăvara timpuriu pe 
pajlștele naturale, culturi de masă 
verde în conveier și pășunatul de 
iarnă al oilor și întreținerea lor în 
aer liber, gospodăria a obținut re
zultate nemaiîntîlnite In ceea ce pri
vește producția de lînă a oilor spân
ei în Dobrogea. Rezultatele obținute 
se datoresc șl tov. Petre N. Du
mitru.

Pentru aceste merite, cetățenii co
munei Peștera l-au propus pe briga
dierul fruntaș drept candidat în cir
cumscripția electorală nr. 41, pentru 
a II ales deputat în sfatul popular 
regional Dobrogea.

s-au obținut în 
cite 5,5 kg lînă. 
bune obținute în 
pe lingă salariul 
Petre N. Dumi-

T B.

I

r ri
L

In aceste zile premergătoare 
evenimentului de seamă în via
ța poporului nostru, alegerile de 
la 5 martie, la Casele alegătoru
lui, se desfă.jcară o rodnică acti
vitate. In fotografie : alegătorii j 
din comuna Vama, regiunea Su- )' 
ceava, discutind despre prevede- ) 

rile legii electorale. J

La Casele 
alegătorului

loc de curind intilnirea 
care se vor prezenta 
pentru prima dată in 
Cu acest prilej, tov.

r(huiuizi
„Ne dase nume de curcani 
Un liîtru bun de glume —
Noi am schimbat însă-n Balcani 
Porecla în renume"...

noi

i ...
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COMAN ION, [
contabilul gospodăriei agricolei 
colective din comuna Lița, raio-1 
nul Turnu Măgurele, candidat în[ 
circumscripția electorală comu-i 

nală Nt. 25

V

CODREANU ȘTEFAN, 
președintele gospodăriei agricole 
[colective „Drum Nou“ comuna 
Sîrbi, raionul Bîrlad, candidat în 
circumscripția regională Nr. 31 

Iași

ftdață nouă

Transportă gunoiul la cîmp
Z^Jțle trecute, membrii gospodăriei 

agricole colective „Horia" din comu
na Albeștii Bistriței, raionul Bistrița, 
regiunea Cluj, au început transpor
tarea 
cîmp.

îngrășămintelor naturale la

In fruntea acestor acțiuni se nu- 
colectiviștii Bartoș Toader, Bu-mără

dăcan Vasili, Roman Simion, Mureșan 
Sebastian, Codrea Iosif și alții.

IOAN JEICAN 
corespondent

In comuna Apoldul de Sus, raionul 
Sebeș, a avut 
a 47 tineri 
la 5 martie 
fața urnelor.
Gheza Vincze, președintele Comitetului 
executiv al Sfatului popular comunal, 
le-a vorbit tinerilor despre alegerile 
din trecut și azi. De asemenea, au fost 
citite articole din constituția R.P.R.

O intilnire asemănătoare a avut loc 
și la Casa alegătorului din Sintuhalm. 
Aici tov. Constantin Igna, președintele 
gospodăriei agricole colective din lo
calitate, a vorbit unui număr de 25 
de tineri despre marile realizări ale 
regimului de democrație populară, 
despre grija părintească a partidului, 
pentru educarea tineretului din țara 
noastră.

Știți ce legătură e între „curcanii" 
din poezia lui Alexand/i și comuna 
Curcani din raionul Oltenița ?

După războiul de la 1877, cînd Os
man Pașa s-a predat glorioa
selor armate romîno-ruse, „curcanii" 
s-au întors Ia vetrele lor. Pe locul 
aproape pustiu acum 82 de ani, s-au 
oprit mai mulți dintre foștii oșteni. 
„Aici rămînem", au spus ei. Și fi
indcă în Balcani își schimbaseră „po
recla în renume" — oamenii au nu
mit satul după porecla lor: Curcani...

Curcanii de ieri — Curcanii de sub 
regimul burghezo-moșieresc — avea 
o înfățișare tristă, ca și sufletele ță
ranilor, căci ei erau Ia cheremul 
chiaburilor Nachiu Niculae, Gheor
ghe Aliman și alții. Chiaburul Nachiu 
Niculae avea circiuma din comună, 
depozitul de cherestea, 50 de hectare 
de pămint arabil și 5 hectare de pă
dure la Budești. D-aia își zicea „frun
tea satului". Cînd venea țăranul o- 
ropsit să-i ceară pe datorie niște șin
drile. pentru acoperișul bordeiului, 
chiaburul îi lua la mină „hîrtie de ga
ranție pentru plata sumei" — întă-

ța-Pentru 
rănilor

copui 
muncitori.ramiur iimiiviturij 

prin grija partidu
lui și guvernului se 
construiesc noi lo
caluri de școală. In 
clișeu: Noua școală 
din Giulești, raio
nul Sighet, compusă 
din 7 săli de clasă, 
laborator, internat 

și grădiniță.

rită cu „semnătura prin punere de 
deget din lipsă de carte". Treceau 
ani și dni, murea titularul și rămâ
neau urmașii cu datoria care creștea 
mereu: creștea dobînda la capital, 
dobînda la dobîndă și datoria nu se 
mai stingea.

Celălalt chiabur, Gheorghe Aliman, 
avea moară, 40 hectare de pămint, 
casă boierească cu 12 camere și lu
mină electrică. Și mai avea și argați 
înfometați. Iar cînd sătenii spuneau 
că ce n-ar da să 
omenească și cu 
chiaburul le rîdea

— Prăpădițilort 
cu electrica ? Nu știți să umblați Ia 
buton și vă „corentează"!

Pînă la 23 August 1944, în Curcani 
nu aveau electrică decît cele 6 case 
ale chiaburilor. Azi, lampa lui Ilici 
arde în 650 de locuințe ale harnicilor 
colectiviști. „Prăpădiții" nu se „co
rentează", ci dimpotrivă.

Electrificarea comunei s-a făcut 
așa: Petre Mavrodin, președintele 
sfatului popular din Curcani și actual 
candidat al F.D.P. în circumscripția 
12 electorală Curcani — împreună cu 
deputății din circumscripții au ținut 
adunări populare cu consătenii cărora 
le-au arătat binefacerile electrificării. 
Urmașii „curcanilor" s-au oierit să 
contribuie cu bani, stîlpi și muncă 
voluntară — economisind astfel 
400.000 lei din bugetul sfatului.

— Da' parcă numai asta e ? îmi 
spune cu mîndrie comunistul Ivan 
Vasile. In 1950 a luat ființă colectiva 
noastră „Dobrogeanu Gherea" cu 44 
de familii și 192 de hectare. Azi toată 
comuna este colectivizată. Că 
munca în gospodăria colectivă a 
schimbat viața oamenilor o dove
dește și faptul că avem 300 case noi 
construite, 350 aparate de radio, 3 te
levizoare — în afară de cel de la 
școală și cel de la căminul Cultural 
— 350 aragazuri în casele oamenilor 
și cîte altele!

— Frumoase realizări 1 zic.
— Dar nu sînt singurele. Văzuși 

cinematograful sătesc ? Are o capa
citate de 400 locuri și de trei ori pe 
săptămînă rulează filme și documen
tare interesante. Da' uite că avem și 
o mică neplăcere, că sătenii nu-s 
mulțumiți de felul cum funcționează. 
Zic că-i... prea puțin de trei ori pe 
săptămînă și c-ar vrea să fie zilnic 1 
Da' de casa de naștere ce-ai de zis ? 
Avem și un dispensar uman condus 
cu multă dragoste și pricepere de 
doctorul Barba asistat de doi medici 
permanenți și trei cadre sanitare. 
Ehei!... s-a dus vremea cînd baba 
Ghina „doftoroaia" satului zicea că?l 
vindecă pe om de „vătămătură" cu 
diverse leacuri băbești, cerîndu-i îh

aibă și ei o casa 
lumină electrică, 

în nas :
Ce să faceți voi

schimb o găină grasă. Tot prin muncă 
voluntară, continuă comunistul Ivan, 
s-a construit un dispensar veterinar 
cu 9 încăperi, iar în ce privește că
minul cultural... fiindcă vechiul local 
nu mai corespundea, s-a început corf- 
struirea unui local cu 500 locuri. A- 
vem și bibliotecă comunală cu peste 
4.000 de volume, aproape toate citite. 
Și tot în regimul nostru de democra
ție populară s-a construit și o școală 
elementară de 7 ani. Azi nu mai avem 
nici un analfabet. Da... mă luai cu 
vorba, zice Ivan Vasile, și uitam 
să-ți prezint cîțiva oameni. Uite, de 
pildă, Voicu Buleandră era om sărac 
cu 7 copii. Ce-a mai tras și nea 
Voicu ăsta pisica de coadă. Acum ca 
membru al gospodăriei colective o 
duce bine, ca și toți colectiviștii har
nici. E tare bucuros Voicu Buleandră. 
Azi, iecioru-său Ion Buleandră este... 
ce crezi ? Artist la Teatrul de Stat 
din Bacău 1 Da' crezi că numai băia
tul a nimerit-o bine ? Mai are bă- 
trînul și o fată, Arislița, care-i con
tabilă la gospodăria colectivă din 
Greaca, un alt băiat ofițer de aviație 
și unul tractorist de frunte — aici la 
noi în Curcani.

*

Comuna Curcani de ieri avea nu
mai frumusețea numelui, lg care s-a 
adăugat frumusețea realizărilor din 
anii regimului de democrație popu
lară. Acum, în cinstea alegerilor de 
deputați în sfaturile populare și în 
cinstea celei de a 40-a aniversări a 
partidului, comtetul executiv al sfa
tului popular din Curcani a chemat 
la întrecere toate comunele din ra
ionul Oltenița.

— Să-ți spun, reluă tov. Ivan Va
sile, numai cîteva din obiective: pre
lungirea cu un kilometru a rețelei 
electrice, amenajarea unui parc pe. O 
suprafață de 800 mp — pînă la 1 mai 
1961 amenajarea unei grădini cu flori 
pe o suprafață de 400 mp la școala 
elementară de 7 ani și a unui teren 
sportiv. De asemenea, se vor săpa 
3.000 de metri liniari de șanț nou pe 
șoseaua Curcani-Luica, se vor con
strui 600 de podețe, amenaja 60 de 
iîntîni publice și...

— Cu ce frumoase gînduri, zic, vă 
prezentați în alegerile de 
tie !...

— Intr-adevăr, adăugă 
iar dacă tot e vorba că ne 
„curcanii" lui Alecsandri 
zic și eu pe cuvintele poetului, că 
vom merge cu toții la vot:

la 5 mar-

el voios, 
tragem din 
— hai să

„Voioși — ca șoimul cel ușor 
Ce zboară de pe munte"...

VALERIU FILIMON



ÎN RAIONUL SF. GHEORGHE O lucrare Importantă

Analiza învățămîntului agrozootehnic de masă
a fost pe deplin folositoare

,, Viticultura
de prof. dr. Teodor Martin

In zilele de 25, 26 și 27 ianuarie 
a.c., secția agricolă a raionului Sf. 
Gheorghe a ținut pe trei centre de 
comune ședințe de analiză cu toți 
lectorii învățămîntului agrozooteh
nic de masă. In mod deosebit, șe
dințele s-au ocupat de conținutul și 
calitatea lecțiilor predate pină la 
datele respective în cercurile care 
funcționează in unitățile agricole din 
raion. De asemenea, s-a analizat 
felul In care lectorii se ocupă de 
buna desfășurare a învățămîntului, 
frecvența cursanților la cursuri, pre
cum și interesul pe care îl manifestă 
conducerile unităților respective 
vederea mobilizării acestora 
cursuri.

Cu acest prilej s-a subliniat că 
majoritatea celor 117 cercuri 
studii prezența cursanților la cursuri 
este satisfăcătoare ; cei mai mulți 
lectori manifestă interes la predarea 
lecțiilor, iar conducerile din multe 
unități se preocupă cu seriozitate de 
mobilizarea cursanților și în gene
ral de buna funcționare a învăță
mîntului agrozootehnic de masă. 
Dar, să trecem la exemple.

aci pentru caje, de asemenea, co
lectiviștii manifestă mult interes.

De multă apreciere s-au bucurat 
cu prilejul ședinței și cercurile de 
la gospodăriile colective din Feldioa- 
ra, Baraolt, Valea Crițului etc., pre
cum și cele de la gospodăria agri
colă de stat Vîrglîiș, de la S.M.T.- 
urile Sf. Gheorghe și Hârman.

CU
CERCURI ȘI LECTORI 

i O SLABA ACTIVITATE

CERCURI ȘI LECTORI 
CU ACTIVITATE RODNICA

în 
la

în 
de

Multe au fost exemplele bune pri
vind desfășurarea învățămîntului a- 
grozoote!
tat bunăoară, că inginera agronom 
Eva Nemeth care răspunde de cer
cul agrozootehnic de la gospodăria 
colectivă din Ozun a ținut pînă la 
data de 25 ianuarie 13 lecții. Ingine
ra Nemeth le-a vorbit astfel cursan
ților despre cultura sfeclei 
a cartofului, etc. culturi 
preocupă în mod deosebit 
tiviștii de aici.

— Cercuri cu o rodnică 
sint șl cele de la gospodăria colec
tivă din comuna Hărman, mi a spus 
tov. inginer Simion Cimpeanu de la 
secția agricolă raională. La cele trei 
cercuri de aci cu caracter agricol, 
organizate pe brigăzi, adăugă dînsul, 
lector este tov. Erik Schneider, ingi
nerul colectivei. El a reușit să pre
dea pînă acum la fiecare cerc cite 
9 lecții, toate adaptate la specificul 
de muncă al gospodăriei. Și pentru 
că și această gospodărie colectivă 
cultivă pc mari suprafețe sfeclă de 
zahăr, cartofi, culturi furajere- etc. 
majoritatea lecțiilor au fost axate 
pe aceste teme. Iar pentru ca toți 
colectiviștii care participă la cursuri 
să-și însușească și să rețină mai bine 
cele predate de lectori, inginerul 
Schneider însoțește fiecare lecție cu 
demonstrații practice pe 
în laborator (gospodăria 
laborator bine dotată).

Cu rezultate bune îșl 
activitatea și cercul zootehnic

sfășurarea învățămîntului a- 
:hnlc de masă. Așa s-a ară-

de zahăr, 
care îi 

pe colec-

activitate

teren sau 
are o casă

desfășoară
de

fost însă scutite de critică 
cercuri unde învățămin-

N-au
acele ____ _____
tul agrozootehnic de masă se desfă
șoară mai slab și acei lectori 
care nu se interesează de buna func
ționare a învățămîntului, care pre
dau lecții generale, lipsite de exem
ple concrete din unitatea sau co
muna respectivă. Un asemenea 
exemplu îl constituie cercul zooteh
nic de la gospodăria colectivă Bibor- 
țeni, lector tehnicianul Elek Am- 
bruș. Acest lector predase pînă la 
data ținerii ședinței, doar 2 lecții. 
Dar și acestea au fost predate „pe 
fugă".

Tot așa se prezintă lucrurile și la 
oercurile din satul Filia, lector Ca
rol Boloși, la cercul de la colectiva 
Doboli de Jos unde este lector Ion 
Gașpar, precum și la alte cercuri. 
Dacă la aceste cercuri învățămîntul 
agrozootehnic de masă se desfășoară 
slab, vina nu este numai a lecto
rilor, ci și a conducerii unităților 
care nu se interesează de mobiliza
rea colectiviștilor la cursuri. La a-

ceste cercuri nu participă nici un 
tovarăș din consiliile de conducere 
ale gospodăriilor agricole colective 
respective.

Un exemplu negativ în desfășura
rea învățămîntului agrozootehnic de 
masă îl întîlnlm și la cercul agri
col de la gospodăria de stat Prej- 
mer (lector ing. agronom Ion Floca) 
care a predat în aproape două luni 
numai... 2 lecții. Cit privește acest 
cerc se pune întrebarea : Oare la 
gospodăria agricolă de stat Prejmer 
se pune problema mobilizării oame- 
nilor, a asigurării unei săli de 
cursuri ? Noi credem că nu. Pare-se 
Insă că se poate pune doar proble
ma dezinteresului manifestat în a- 
ceastă direcție de inginerul Ion Flo
ca. Conducerea gospodăriei, est și 
comitetul sindicatului sint în măsu
ră să analizeze cazul și în consecin
ță să ia măsurile ce se impun.

Secția agricolă a raionului Sf. 
Gheorghe trebuie să ia măsuri 
eficace pentru o bună desfășurare a 
învățămîntului agrozootehnic de 
masă și în cercurile arătate mai sus, 
precum și în cele de la întovărăși
rile din Araci, Podul Olt etc., unde 
lectorii numiți nu depun interes 1» 
predarea lecțiilor și unde nu se face 
o temeinică mobilizare a cursanților 
la cursuri din partea conducerii uni
tăților. Măsurile trebuie luate în așa 
fel ca în cursul acestei luni toate 
cercurile să-și încheie activitatea cu 
rezultate cît mai bune.

GH. SIGHIȘOREANU

La o lecție practică în cadrai învăță mintalul agrozootehnic, președintele
- - - - ’ ------1 Medgidia, tov. Bălangospodăriei colective din satul Cuza Vodă, raionul

Cristea, discută cu un grup ae colectiviști

Concepută și realizată pe un plan 
larg, „Viticultura* lucrarea recent 
apărută a dr. T. Martin, profesor la 
Institutul agronomic „N, Bălcescu" 
din București, reprezintă o sinteză a 
cuceririlor științei și tehnicii viticole 
mondiale și naționale, inclusiv reali
zările autorului în acest domeniu.

Dotat cu un puternic spirit analitic 
profesorul dr. T. Martin a valorifi
cat întreaga moștenire 
din viticultura lumii și a tării noas
tre. pe care a inchegat-o într-un tot 
unitar, i-a restructurat conținutul dez- 
voltindu-1 sensibil, imbLinătățindu-1 
cu observațiile și cercetările sale.

lncepînd cu definiția viticulturii, 
conținutul șl legătura sa cu alte ști
ințe și terminind cu cultura viei pen
tru struguri de masă, în fiecare capi
tol, al lucrării se reflectă limpede 
concepția biologiei materialiste, pro
bitatea și respectul fată de adevăr, 
legătura dintre știința și practica viti
colă.

Examinind problemele cheie din vi
ticultură (formarea și diferențierea 
mugurilor, biologia viței de vie șl 
in special biologia Înmulțirii, etapele 
concreșterii la altoire, pepiniera de 
vițe, înființarea viei și în mod deo
sebit, tăierile etc.), rămase neadlncite, 
pline de contraziceri sau confuzii. In 
tratatele din trecut, autorul 
contribuție importantă, nouă 
nală în clarificarea lor.

progresistă

aduce o 
ți origi-

i nală In clarificarea lor.
r Formarea și diferențierea muguri

lor, de pildă, sint tratate 
epuizarea cunoașterii actuale a pro
blemei, iar înțelegerea și explicarea 
procesului de diferențiere a muguri
lor sint examinate pe etape mari ca
racteristice dezvoltării științelor bio
logice.

Astfel profesorul dr. T_ Martin, 
deosebește în înțelegerea și explica
rea procesului de diferențiere două 
etape: etapa preștiințifică, cu teoriile 
sale și etapa științifică, la baza că
reia stă teoria dezvoltării în stadii.

Problema în cauză este examinată 
de pe poziții noi in lumina cuceriri
lor științei biologice materialiste.

Biologia vitei de vie este amplu 
tratată, sprijinită pe datele a nume
roși practicieni viticoli, confruntate 
cu date proprii, obținute 
prin muncă proprie.

Tabelele și graficele în 
majoritate sint originale, 
ridică și mal mult valoarea științificâ 
și practică a lucrării.

O contribuție nouă, originală, o 
aduce profesorul dr. T. Martin în 
problema altoirii, definind în primul 
rind, principiul altoirii (însușirea ce
lulelor tinere de a se suda cînd vin 
în contact intre ele) și-l deosebește 
astfel de condițiile necesare, socotite 
pînă acum principii. In procesul con
creșterii la altoire, autorul deosebeș
te trei etape (formarea călușului, su
darea și vascularizarea). descoperind 
dominația ochiului de iarnă față de 
polaritate și fundamentlnd astfel teo-

plnă la

retic poziția concretă a secțiunii față 
de ochiul altoiului (dinspre ochi și 
imediat sub el).

In problema tăierii viilor, autorul 
aduce o contribuție unică, deosebit 
de valoroasă; el distinge net, siste
mele de tăiere de formele de condu
cere, rămase confuze pînă 
precizează caracteristicile 
așează tăierile, pe baze noi 
dintre organism și mediu, 
din interiorul organismului), iar 
cadrul acestora, reconsideră și preci
zează principiile teoretice ale tăieri
lor ți a conducerii coardelor rămase 
pe butuc, după tăiere.

Pentru prima dată în literatura 
noastră viticolă, profesorul dr, T. 
Martin arată in lucrarea sa că prin 
tăieri nu se asigură (realizează) echi
librul între sisteme (aerian și radicu
lar) cum se afirmă, ci raporturi utile 
fructificării.

Lucrarea profesorului Martin are 
un conținut bogat tratat la o Înaltă 
valoare științifică, îmbogățit prin con
tribuția personală și originală a auto
rului. Ea reprezintă cea mai valoroasă 
lucrare din domeniul viticulturii apă
rută plnă acum în țara noastră. în 
același timp socotim că reprezintă și 
o contribuție la dezvoltarea științei 
viticole internaționale.

Folosind o largă informare din li
teratura mondială, inclusiv din (ara 
noastră, lucrarea a valorificat întrea
ga moștenire științifică din acest do
meniu.

Consider 
ralul dr. T. 
sească din 
noștri. în altă ordine de idei; aș re
comanda autorului ca la o viitoare 
ediție a valoroasei sale lucrări să in
siste și să dezvolte și mai mult capi
tolul referitor la agrotehnica viței de 
vie pe rod.

r

de autor

marea lor 
fapt care

IN ZILELE „LUNII CĂRȚII LA SATE“
CĂRȚI NOI

GH. A. ȘTEFANESCU și V. SEVE- 
Creșterea iepurilor de 
122 pag. — 2,30 lei.

s-au obținut producții

RIN :
casă,
* Cum 
de cite 60 kg miere pe familia 
de albine, 68 pag. — 1,25 lei.
* Organizarea 
animale în 
de stat și 
colective.
* Mărirea
88 pag. —

DAVIDESCU :
G.A.S.-Hălchiu producții 
de cartofi la hectar, 52 pag.— 
0,90 lei.

V. NEGOMIREANU: Irigarea po
rumbului, 76 pag. — 1,40 lei.

♦ *

* * ... producției de 
gospodăriile agricole 
gospodăriile agricole

* producției de furaje. 
1,55

I.
lei.
Cum a obținut

mari

Cereți aceste cărți la cooperati
vele sătești, la secțiile de librărie 
sau difuzorii de carte din co
muna dv.

LIBRARUL®T»
Cu Francisc Reinholtz, gestionarul 

secției de librărie din comuna 
tarta, regiunea Crișana, e foarte 
să stai de vorbă, deoarece se 
aproape permanent pe teren, 
am fost aci, de curind, și am între
bat de „librarul comunei", cum mai 
este numit tovarășul Reinholtz, mi 
s-a spus cd e plecat cu cărți la stan
durile permanente organizate la 
gospodăriile colective „Viață Nouă" 
și „Al 2-lea Congres al P.M.R." din 
comună. Intr-adevăr, l-am găsit pe 
tovarășul Reinholtz la G.A.C. „Viață 
Nouă" înconjurat de oameni. Le a- 
răta „noutățile" cu care venise, 
vindut citeva, apoi sa dus la 
laltă gospodărie colectivi. Peste 
un ceas deschidea librăria din 
mună și primea intîii cumpărători 
din acea zi.

Stn- 
greu 
află 

Cînd

le-a 
cea- 
vre- 
co-

Am cercetat cu atenție caietul in 
care „HbrcruJ" notează cererile de 
consum. Pe o filă era consemnată 
cererea membrilor gospodăriei co- 
leetice „Viață Nouă", de a se aduce 
broșurile care tratează despre „creș
terea animalelor", ți diferite „sfaturi 
gospodărești".

De la tovarășul Martin Dumitru, 
președintele cooperativei din Sîntanc, 
am aflat că tov. Reinholtz îș: iubeș
te mult munca. El însuși citește nu
meroase cărți și nu arareori e văzut 
povestind conținutul lor colectiviș
tilor.

— Da', mi-a mărturisit oarecum 
sfielnic librarul. Așa e. Altfel cum 
aș putea să recomand cărțile oame
nilor noștri ? Chiar aseară am ter
minat de citit — „Un romin în A- 
frica", volum apărut în Editura Ti
neretului.

cu

Ein- 
cdr-

Mai multă atenție difuzării cărții 
în comuna Dobra

Comuna Dobra din raionul lila, 
are o veche tradiție culturală. Peste 
puțin timp, bunăoară, vestitul cor 
dO aci va sărbători cea de-a 75-a 
aniversare. De multă apreciere se 
bucură în comuna Dobra și echipa 
artistică, care are o bogată activita
te în cadrul comunei și chiar în sa
tele megieșe. Nu este mai puțin 
adevărat că în această comună — 
vorba unui localnic — fiecare de la 
mic’ la mare citește, și încă foarte 
mult. Și pentru ca să te convingi 
de acest lucru e suficient să te abați 
pe la biblioteca din comună care 
numără peste 5.000 de volume, iar 
cititori activi ai acesteia, nu mai pu
țin de 1.200, sint colectiviști, meca
nizatori, elevi. Aci, locuitorii comu
nei Dobra găsesc cu regularitate 
cărți noi, de curînd apărute, din 
toate domeniile de activitate. Un 
deosebit merit pentru aceasta îl are 
și librăria de pe lingă cooperativa 
din comună. Astfel, tov. Maria 
Oprean, gestionara librăriei a ținut 
pînă la data de 24 ianuarie (la a- 
ceastă dată a plecat la o școală de 
calificare) o strînsă legătură cu bi
blioteca comunală, aprovizionînd-c 
totodată cu cele mai recente cărți. 
De asemenea. în vederea unei bune 
difuzări și vînzări a cărții. Maria 
Oprean a organizat de multe ori 
standuri și expoziții cu vînzarea 
cărților. în cursul lunii decembrie, 
de pildă, cu prilejul „Lunii Cadou
rilor" la un stand organizat de Ma
ria Oprean s-au vîndut cărți în va
loare de aproape 500 de lei. După 
cum se știe între 15 ianuarie și 15 
februarie se desfășoară pe întreg 
cuprinsul țării „Luna cărții la sate”. 
Cu acest prilej, cooperativelor să- 
Lești le revine sarcina ca prin mij
loacele de care dispun să ia măsu-

cele mai eficace în vederea pă- 
casă de țăran

rile 
trunderii în fiecare 
muncitor a cît mai multe cărți. Ase
menea sarcini reveneau și librăriei 
din Dobra, deci și gestionarei ei 
Maria Oprean. A făcu: tov. Maria 
Oprean ceva în această direcție ? 
Nu, n-a făcut nimic. „De ce am 
întrebat noi. „Pentru că n_am știut 
nimic în legătură cu „Luna cărții 1» 
sate". Și intr-adevăr așa stau lucru
rile. Pînă la 24 ianuarie, tind maga
zinerul cooperativei a adus de la 
raion afișele și conferința cu „Luna 
cărții la sate", nimeni din Dobra n-a 
știut de această acțiune. Abia la 
data arătată, în 2 sau 3 locuri pe 
ulițele satului au apărut afișele spe
cial tipărite pentru „Luna cărții Ia 
sate". Cît privește organizarea de 
standuri, de expoziții cu cartea, de 
acțiuni pentru crearea de biblioteci 
oersonale ale dobrăienilor, conferin
țe, de recrutarea de difuzori volun- 
ari ai cărții, precum și de alte ac- 
uni menite să contribuie la buna 
ifuzare și vînzare a cărții în 
ii locuitorilor din Dobra, 
«rbă.
Aceste sarcini îi revin însă 
um încolo noii gestionare, 

.etiția Bernard, numită în această 
imeție odată cu plecarea Măriei 
iprean la școală. Ajutată de con
ducerea cooperativei, tov. Bernard 
'a trebui ca în puținele zile ce-au 
nai rămas pînă la închiderea „Lunii 
:ărții la sate“ să ia toate măsurile 
n vederea difuzării a tot mai multe 
cărți în rîndul locuitorilor din co
mună. Posibilități pentru aceasta 
sint destule. în comuna Dobra exis
tă o gospodărie colectivă, un S.M.T. 
cu oameni dornici să-și însușească 
cît mai multe învățăminte din slova 
cărților.

*
La U.R.C.C. Criț există un regis

tru pe coperta căruia scrie: „Difu
zarea cărții". Aci este evidențiat în 
mod deosebit tov. Reinholtz. El a 
difuzat numai in al 2-lea semestru 
al anului I960, peste 1.520 de cărți 
de literaturi și știință. Cum proce
dează el pentru a mări continuu nu
mărul cititorilor ? In primul rind 
trebuie arătat că și-a creat o ade
vărată rețea de difuzori voluntari, 
în primul rind dintre școlarii din 
comună. El consultă eu cea mai mare 
atenție listele bibliografice, trimite 
centrului de radioficare din comună

diferite materiale de informare 
privire la noile cărți sosite.

Utemistelor Ana Rentz și A. 
ghehart și altora le-a indicat 
țile necesare participării la concur
sul „Iubiți cartea". Pînă acum tine
rele au și citit volumele „Despre 
sarcinile Uniunii Tineretului" de V. 
I. Lenin, Momente și schițe de I. L. 
Caragiale, Amintiri din copilărie de 
Creangă, Povestea unui om adevă
rat de B. Polevoi, Așa s-a călit oțe
lul de Ostrovski. Nu de mult „li
brarul" comunei a organizat o acțiu
ne intitulată „Să devenim prieteni ai 
cărții" în cadrul căreia a ținut o fru
moasă conferință despre importanța 
cititului cărții.

Cînd am plecat din Sîntana tov. 
Reinholtz pregătea o recenzie a bro
șurii „Sporirea fătărilor duble la 
și importanța lor economică" de 
Taftă, pe care urma si o țină 
ambele gospodării colective.

— Săptămină viitoare, mi-a spus 
dînsul, voi recenza volumul de poe
zii al lui Victor Tulbure intitulat 
„Poet și ostaș" și „Cartea stuparu- 
lui" de T. Bogdan. In 1961 am plă
nuit, de altfel, să țin cel puțin o re
cenzie pe săptămină, spre 
către lumina cărții un tot 
număr de cititori.

oi 
V. 
la

a atrage 
mai mare

COȚOIION
corespondent

GH. B,

La biblioteca din comuna Adunațll Copăcenl, raionul Giurgiu, înzestrată 
cu peste 3.600 de volume, vin în flecare zi numeroși tineri și vtrstnici 
pentru a împrumuta diferite cărți literare și științifice. în fotografie : 

bibliotecara Elena Pavel împreună cu cîțiva cititori.
Cotoi AGERPRES
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în

In anii regimului democrat-popular, căminele culturale au devenit adevărate 
lăcașuri de lumină și cultură. Aici oamenii muncii de la sate citesc, ascultă 
conferințe, vizionează filme. In fotografie : căminul cultural din comuna Bu- 

dești, regiunea Galați.

Un nou magazin aîimenter
Conducerea cooperativei de 

din comuna Făcăeni, raionul
consum 
Fetești,

regiunea București, cu sprijinul comi
tetului comunal de partid, a luat mă-
suri pentru deschiderea unui nou ma
gazin alimentar în comună. Noul ma
gazin este bine aprovizionat cu tot fe
lul de mărfuri alimentare.

In comuna Făcăeni, cooperativa de 
consum are în prezent un magazin 
central universal, două magazine mixte,

două prăvălioare sătești, trei bufete, un 
chioșc pentru desfacerea dulciurilor și 
răcoritoarelor și două centre de achi
ziționare a surplusului de produse de 
la gospodăriile colective și de la co
lectiviști.

Cooperativa din Făcăeni studiază în 
prezent și posibilitatea deschiderii în 
comună a unui magazin de librărie.

F. CONSTANTIN 
corespondent

cd „Viticultura* proleso- 
Martin, nu trebuie să lip- 
biblioteca specialiștilor

Dr. Ing. RANGHEANU DANIEL 
din Departamentul Gostat

Au încheiat contracte cu I. R. I. C
Gospodăria colectivi „Iii» Pinti- 

lie" din zațul Pescari, raionul Gura- 
honț, regiunea Crișana, a încheiat 
contracte cu întreprinderea regio
nală de industrializarea cărnii Gura- 
honț-Sebeș pentru 32 de bovine pe 
care în luna martie a.c„ după in- 
grășare, le t» preda. In prezent, în
grijitorii de animale Ioan Groza și 
Arsenie Hagea din această gospo
dărie colectivă acordă o atenție deo-

sebită tngrățării animalelor con
tractate.

Tot zilele trecute, gospoddria co
lectivă „Ilie Ptntilie" din satul Pes
cari, a predat la I.R.I.C. Gurahonț 
Sebiș, 20 de porci grași ce aveau 
fiecare Intre 115—120 kg față de 
90 kg cit era prevăzut în contract.

C. ION 
corespondent

Comitetul sindicatului
și-a adus din plin contribuția

Ploile abundente din hrzfle < 
brie și noiembrie 1960 au I=g 
mult executarea arăturilor ad! 
toamnă in gospodăriile colect 
întovărășirile agricole din rz 
âctivitat® s S-M-T.—ului 
r.ea Crișana Aeee

BM
> 

de

crar®. d® car® îs w»*» w-fr*
sură sporirea prcdncbei ia M. >-» 
executat aici și in hma decem-rs 
si chiar în primele zile «Je !-mti ia
nuarie a.c. Din această cauză repa
rațiile la tractoare și mașini agr.role 
au fost mult am:ua'e

Planul de reparații arată că in a- 
ceastă iarnă, mecanizatorii din S.M.T. 
Cefa aveau de executat 4 reparații 
capitale, 12 reparații generale, 66 1-3 
și 8 1-4., precum și reparații, la 90 de 
pluguri, 72 de semănători diferite, 
65 grape stelate și cu colți. Deci un 
volum destul de mare de lucrări.

Intîrzierea începerii reparațiilor și 
volumul mare de lucrări au pus în 
fața conducerii stațiunii și a comi
tetului sindicatului sarcina organiză
rii temeinice a lucrărilor de reparații, 
a mobilizării tuturor forțelor de 
muncă existente în stațiune și creă
rii unor condiții cît mai bune de 
muncă mecanizatorilor. Muncind in 
strînsă colaborare cu conducerea sta
țiunii, sub conducerea și îndrumarea 
organizației de bază P.M.R., 
tetul 
adunare 
diat ce planul de reparații a fost 
întocmit. După ce 
canizatorilor volumul de lucrări și 
graficul pe zile și perioade de 
urmărire a reparațiilor, s-a pre
zentat în ședință planul de organi
zare a muncii. Apoi s-a repartizat 
planul de reparații pe cele două pos-

sindicatului 
generală

comi- 
a organizat o 
sindicală ime-

s-a arătat ine-

Patru oameni
După prezentarea dării de seamă 

s-a dat cuvîntul colectivistului *Ni- 
colae Boală ca să prezinte raportul 
comisiei de revizie al cărei 
te este.

A fost un raport toarte 
foarte sărac în aprecieri și

Explicația! Aveam 
mai tirziu.

— Am făcut doar 
brigada piscicolă — 
rășui Boată. Altceva... nimic.

O bună bucată de vreme după ale
gerea comisiei de revizie, aici 
gospodăria colectivă din Rast, 
trei tovarăși care o formează au aș
teptat să vină cineva de la sfatul 
popular raional să le dea ceva îndru
mări.

— Și nu le-ați primit !
— Păi, tovarășul Secu a fost 

aici, dar călător, tovarășul lonescu 
ne-a vizitat prin vară, dar tot grăbit. 
A venit prin noiembrie și tovarășul 
Iordan, care — de ce să zic altcum
va — și dînsul se grăbea.

Cam atlt am putut afla despre aju
torul dat de inspectorii contabili ai 
s/atului popular raional Băilești, co
misiei de revizie din Rast.

în afară de cei trei a mai venit 
Încă unul, șeful contabil Mircea Șer- 
bănescu, de la întreprinderea Vin- 
alcool. Și el avea sarcina să ajute co
misia de revizie.

— Măcar tovarășul Șerbănescu v-a 
ajutat!

— N-a putut să ne ajute că-i... 
de aici, din sat. A venit cu cursa de 
dimineață și a plecat cu a de prînz. 
Se vede c-o ii avut ceva treburi pe 
acasă.

Gospodăria din Rast și multe al
tele din raionul Băilești stăpînesc va
lori de milioane de lei. Felul cum 
sint Îngrijite bunurile obștești, admi
nistrarea șl buna lor ioiosire, toate 
acestea constituie Îndatoriri ale co
misiei de revizie.

Firește, comisia aleasă de adunarea 
generală ar. ii putut face mai mult

președin-

scurt și 
concluzii, 

s-o aflu puțin

două revizii la 
mi-a spus tova-
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pezdere a fiecim scerzgx arbo
rarea y«jeJor. rrea—• * rAii- 
saotblelac. ra pot ttrx_ci istr-aa 
timp scurt toate reparațiZe. s-a aa- 
gaj at să respecte iaiocmai graf:cui 
de reparații, să facă lucian de bună 
calitate ți să recondiționexe piesele 
ce se pot recondiționa și in special 
acele ce nu se găsesc în magazie. 
Totodată el a chemat la întrecere so- 
cialiștă toate brigăzile. Francisc Szi- 
lagy, Gh. Bas, Ion Mut și ceilalți 
șefi de brigadă, precum și Emeric 
Korosi specialist în executarea liniei 
de arbore și Alexandru Barany de la 
postul pompe de injecții, au răspuns 
chemării Ia întrecere, angajîndu-se 
să reducă termenul de reparații.

Pentru buna desfășurare a întrece
rii socialiste conducerea stațiunii — 
director loan Mațiu — s-a preocu
pat de crearea unor bune condiții de 
lucru : atelierele bine încălzite și ae
risite, aprovizionarea cu scule bune 
și piese de .schimb din vreme etc. De 
asemenea, s-au luat măsuri ca în fie
care zi să se țină o evidență precisă 
a volumului de lucrări efectuate la 
fiecare loc de muncă. Comitetul sin
dicatului — președinte Aurel Stana 
— a organizat decadal consfătuiri de 
producție, analizînd cauzele care frî-

tal CA

pentru... nimic
chiar și in aceste condiții — gospo
dăria are instrucțiuni care prevăd 
sarcini precise pentru comisiile de re
vizie. Lipsa inspectorilor contabili de 
la raion rămine totuși evidentă, de
oarece una din îndatoririle acestor 
tovarăși este tocmai instruirea și spri
jinirea comisiilor de revizie. Sint doar 
inspectori contabili. De ce a lost ne
voie să se perinde prin Rast 4 oa
meni! N-ar ii fost mai bine ca măcar 
unul dintre ei să fi rămas in gospo
dărie 2—3 zile, dar în așa fel incit 
rostul venirii iui să aibă o explica-

ia wrie bcifiD buna desfășu
ra» • r»an|nlor. La început. în bri
gada IX-a condusa de Gavrilă Popa, 
de exemplu. lucrai nu mergea tocmai 
bine. Cauza : disciplina lăsa de dorit, 
nu se muncea cu tragere de inimă. 
Za urmare, graficul de urmărire a 
■mka reparațiilor, sălta încet, iai 
aofnda ere codașă. Toate acestea au 
Joat dtscvtete in cadrul consfătuirii

- Masurile luate «u dus 
:» - rirw ia îmbunătățirea muncii.

-x perioada de reparații
mrerul tudcatakă s-a preacupat 
r aeap-oope ș. de stimularea morală 
a mecanizatorilor Fruntașii, ca cei 
din bric’da lui Ion Donciar, Petre 
Sin, Ion Mut și alții, au fost mereu 
popularizați la gazeta de perete și 
panoul de onoare. Totodată, de două 
ori pe săptămină, la stația de radio 
amplificare s-a vorbit despre fruntași 
și metodele lor de muncă. Graficul 
întrecerii socialiste a fost ținut la 21 
și afișat la loc vizibil, dind posibili
tate mecanizatorilor să cunoască în 
orice moment clasamentul in între
cere, ceea ce a stimulat și mai mult 
intensificarea luptei pentru cucerirea 
primului loc.

Avînd îndrumarea și sprijinul or
ganizației de partid, conducerea sta
țiunii și comitetul sindicatului au ur
mărit in tot timpul muncilor de re
parații calitatea lucrărilor executate 
și ridicarea nivelului profesional al 
tractoriștilor. Mecanici de sector au 
acordat asistentă tehnică brigăzilor, 
executind personal lucrările de înaltă 
precizie, expliclnd și arătind, în ace
lași timp, tractoriștilor cum trebuie 
făcute aceste lucrări. Mecanicul șef 
— comunistul Petru Udrescti> mecani
cul controlor Iosif Kaiser și șeful de 
atelier — comunistul Teodor Veieș, 
au controlat în permanență calitatea 
lucrărilor.

Condițiile bune de muncă, an
trenarea în întrecerea socialistă a tu
turor mecanizatorilor, urmărirea zil
nică și decadal a rezultatelor obți
nute în muncă, consfătuirile de pro
ducție si popularizarea fruntașilot, au 
fost factorii de bază în intensificarea 
ritmului de reparații și în executarea 
unor lucrări de bună calitate. Astfel, 
mecanizatorii din S.M.T. Cefa au pu
tut raporta organelor de partid și 
de stat raionale și regionale termi
narea reparațiilor într-un timp de 
mai puțin de 30 de zile, adică mai de
vreme de termen cu mai bine de o 
lună. In afară de aceasta ei au reali
zat lucrări de bună calitate și însem
nate economii la piese de schimb.

V. CAZACUT, CERNEANU
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O duminica 
cum n-a mai fost 

alta
Duminică de august cu cer senin 

și soare dogoritor. Băltărețul, pu
ternic peste noapte, încetase înspre 
ziuă să mai bată. Părea că și na
tura, părtașă la încleștarea omului 
cu pămîntul, se odihnește la rln- 
du-i.

Omului de la țară îi place ca du
minicile să mai zăbovească în pat; 
cînd mugetul vacii nemulse și ne
adăpate nu-i mai dă pace, se scoală 
femeia. Ațîță mai întîi tocul în va
tră ți pune pe pirostrii ori în cîrlige 
ceaunul de fontă sau de aramă co
sitorită. Cînd mămăliga aburește 
sub țtergar și laptele crește în 
ceaun se scoală și bărbatul, bucuros 
că-i duminică, că-i vremea frumoa
să, că va ciopli fără grabă un lemn, 
va cîrpî un gard și își va odihni cu 
treburi de acestea ușoare mădula
rele obosite de munca grea din 
timpul săptămlnii.

In duminica de august despre 
care vorbim, în satul Ceacu lucru
rile i-au petrecut însă altfel decît 
ca de obicei. Cumpenele fîntînilor au 
scîrțîit înainte de a se lumina. S-au 
aprins dis-de-dimineață focurile în 
vetre. Oamenii au mîncat grăbiți și 
— fără să caute ceva de dres prin 
gospodărie — au ieșit pe la porți, 
căutîndu-se. Au vorbit ba despre 
una, ba despre alta, evitînd cu grijă 
să discute despre ceea ce li scosese 
o dată cu răsăritul soarelui în șosea, 
ceea ce îi adunase cite trei-patru la 
un loc, ceea ce le umplea de fapt 
gîndurile. Gîndind ceva și vorbind 
despre totul altceva, fiecare era, In 
felul său, un Ilie Moromete.

Către ora opt, grupurile s-au în
dreptat spre marginea dinspre Călă
rași a satului. Acolo, In casa ce 
aparținuse unui fost mare exploata
tor, urma să fie inaugurată gospo
dăria colectivă „Ghiorghi Dimi- 
trov“. La sărbătoarea primelor 75 
de familii din Ceacu care se uneau 
în gospodăria colectivă a ținut 
să ia parte tot satul. Gospodă
ria colectivă din Ceacu era a 
doua care se năștea ta fostul județ 
Ialomița. Poete că In ziua aceea — 
21 august IMS — Marin Preda, au
torul „Desfășurării", l-a întîlnit pe 
Deiu Traian, i-a văzut cămașa cîr- 
pită cu petice rupte din singura 
bluză a nevesti-si și l-a creat pe 
Ilie Barbu. Sau poate că model pen
tru eroul său i-a fost Ion Caraslav 
care tn ziua inaugurării a îmbrăcat 
pantaloni de împrumut — peticiți 
Și ei.

Străbătînd anii
în 1949 ce puteau aduce în gospo

dărie Deiu, Caraslav, Bădiță și alții 
ca ei în afară de pămînt? Munci
seră ani de-a rindul pentru cei cu 
avere și abia dacă agonisiseră cu ce 
să-și țină zilele. N-aveau vite, n-aveau 
unelte, n-aveau car sau căruță. Așa 
că gospodăria a pornit la drum cu 
360 de ha de pămînt, cîteva atelaje, 
două scroafe și o vacă. Fondul de 
bază era de numai 176.000 Iei.

Un recent cronicar al satului a 
scris într-o încercare de monografie 
că „gospodăria avea puțină avere, 
dar, în schimb, membrii ei aveau 
multă voință de a munci", Cît se 
poate de adevărat. îndrumați de or
ganele de partid, comuniștii au 
priceput primii dintre colectiviști, 
că în muncă dîrză și sporirea averii 
obștești stă bunăstarea, iar aceasta 
îi va aduce alături de ei, în gospo

ANUL fluidul Of Mii 
în lei
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în In
FAMILII SUPRAFAȚA 

în hg

1949 176000 - - - 75 360

1951 349411 481 623 133.973 18 168 520

1952 1 159 000 782828 338173 20 371 1685

1953 1.202 000 1 501 656 566 252 25 390 1739

1957 2181 000 2 768 593 1773 453 37 498 2252

I960 5.784 927 8.245 478 5.342 974 40 928 3848

dărie, pe toți locuitorii satului. Ro
dul acestei înțelegeri iată-1, expri
mai concis, într-un tabel. Cel de sus.

Semnificația cifrelor și corelația 
dintre ele sînt clare. Socotim nece
sară doar precizarea. în 1960, ci
frele de pe ultimele două coloane 
și-au încetat creșterea : satul e co

Un mic colț dintr-un mare complex

lectivizat tn întregime. Cu atît mai 
spornic vor crește însă celelalte 
cifre. De ce?

Să răspundem la această între
bare. Dacă n-ar fi devenit prea mare 
și complicat, tabelul amintit ar 
mai fi cuprins înaintea fondului de 
bază și vreo 10—20 de rubrici cu 
rezultatele imediate, directe, ale 
muncii : producțiile la hectar. Co
lectiviștii din Ceacu le-au sporit 
an de an.

Cînd au planificat producțiile 
pentru 1960. colectiviștii au avut în 
vedere condiții climatice normale. 
Anul, după cum îl știm, n-a cores
puns așteptărilor. Frig tare și multă 
umezeală cînd era nevoie de căldu
ră. lipsă de precipitații cînd 
culturile aveau nevoie de ploi. în 
asemenea condiții neprielnice, co
lectiviștii au proc » 3 la ha mai mult 
decît și-au propus. Cu cît ? Iată : 
cu 239 de kg. la grîu, cu 200 de 
kg la porumb boabe, cu 132 de kg 
la floarea-soarelui, cu 2.000 de kg

Deocamdată un rastel cu biciclete, 
număra 

la cartofi. Șirul acesta l-am putea 
continua cu zeci de exemple. Din 
multele culturi ale gospodăriei ne 
mai oprim însă doar la două : ro
șiile și porumbul pentru siloz. Pro
ducțiile planificate au fost depășite 
doar cu 2.000 de kg Ia porumb pen
tru siloz și eu IM de kg la roșii. Vi 
se pare puțin ? Și nouă ni s-a pă
rut puțin mai înainte de a afla că 
producția medie planificată fusese 
pentru fiecare cultură de 40.000 
de kg.

Aminteam la început de cele 2 
scroafe și o vacă pe care le avea 
gospodăria la înființare. Sînteți 
curioși să știți cîte are acum ? In
diferent de ce veți răspunde, noi vă 
spunem : la fiecare sută de ha gos
podăria posedă : 12 taurine, 47,1
ovine, 19 porcine. în tabel aveți 
suprafața gospodăriei. înmulțiți și 
veți afla că gospodăria are peste 
460 de taurine. Mai mult de jumă
tate din numărul acestora sînt vaci 
de lapte. Gospodăria are și foarte 
mulți cai. Parcă prea mulți față de 
nevoi. Avem însă convingerea că o 
să reducă numărul acestor animale 
puțin utile acum cînd, în afara celor 
5 camioane proprii, gospodăria este 
deservită și de 14 tractoare ale 
S.M.T.-ului din apropiere.

Intr-o zi 
de noiembrie

...Era în 1954. Gospodăria cres
cuse. Colectiviștii munceau laolaltă 
1.910 ha, mulți își făcuseră case 
noi, spațioase. Aveau cu ce. Valoa
rea zilei-muncă depășise 30 de lei. 
în fiecare casă exista difuzor, unii 

începuseră să-și cumpere mobilă și 
aragaze. Hotărît lucru, satul și viața 
multor oameni din comună nu mai 
arăta ca în urmă cu cinci ani. Ceva 
însă continua să fie la fel ca în tre
cut : iluminatul. „E timpul să re
nunțăm la lampa cu gaz" — au 
hotărît comuniștii într-o adunare de 

partid. Adunarea generală a colec
tiviștilor a susținut hotărîrea.

Peste o săptămină delegatul gos
podăriei cobora în gara Moinești. 
Generatorul uzinei electrice a in
dustrialului oraș moldovean — Ilu
minat de acum printr-o rețea de 
înaltă tensiune — a fost urcat în va
gon și trimis la Ceacu. Un alt dele
gat a adus, de la Cîmpina, dinamul. 
Peste cîteva luni amîndouă erau ins
talate în clădirea nou construită a 
uzinei electrice din curtea gospodă 
riei. Totul costase 275.000 de lei.

De lumină electrică nu se putea 
vorbi însă. Rețeaua încă nu exista 
Era nevoie de stîlpi și sîrmă de a- 
ramă. De unde toate acestea ? Pre
ședintele gospodăriei a mers Ia Că
lărași. a vorbit cu primul secretar al 
raionului de partid. Acesta a tele
fonat la regiune și peste cîtva timp 
atelajele gospodăriei aduceau de la 
gară coloșii pe care colectiviștii i-au 
fixat apoi în gropi de-a lungul ulițe 
lor satului. O echipă de electricieni.

în doi, trei ani șl motoretele se vor 
cu sutele
venită de la București, întindea sîr- 
mele, alta trăgea firele în casele 
colectiviștilor. Către sfîrșitul toam
nei totul era gata. Și dacă becurile 
electrice au fost aprinse pentru pri
ma dată ta ziua de 7 Noiembrie, 
faptul n-a fost intimplător. Colecti
viști ținuseră și reușiseră să sărbă
torească 37 de ani de la Marea Re
voluție Socialistă din Octombrie a- 
prinzînd pe ulițe și în case lampa 
lui Ilici.

De curînd, într-o seară, am vizi
tat cîteva case. La intrare — con- 
toarul și tabloul de siguranță. 
Becuri în fiecare cameră, prize 
pînă și în bucătărie. Cînd își fă
cuseră instalația, oamenii avuseseră 
în vedere multiplele întrebuințări 
ale energiei electrice.

Nepoți și bunici
E greu să redai istoria gospodă

riei colective filă cu filă. Permi- 
te-ne, cititorule, să întoarcem mai 
multe deodată.

...Vara lui 1960. în același timp, 
două evenimente. Ultimele 70 de fa
milii din sat au intrat în gospodă
rie. Tot atunci gospodăria colectivă 
inaugura un frumos așezămînt so
cial : grădinița de copii. Obiectivul 
aparatului de fotografiat nu a putut 
s-o prindă în întregime.

De cînd răsare primul ghiocel și 
pînă cînd fulgii de zăpadă acoperă 
cîmpul, peste două sute de copii 
pînă la vîrsta de 7 ani primesc în
grijire șl educație alese. Gratuite 
sînt jucăriile cu care îi vedeți ju- 
cîndu-se, gratuite sînt și cele patru 
mese pe care copiii le servesc zilnic 
la grădiniță.

I-am găsit la grădiniță pe nepoții 
lui Deiu Marin. Bunicul, cu părul 
alb ca neaua, i-a dat în primire e- 
ducatoarei șl, ca omul pe care vîr
sta nu-1 mai zorește după treburi, 
a mai zăbovit puțin.

— Șapte copii am avut. Iar toți 
șapte aveau o singură căciulă. Cînd 
da frigul ieșeau cu rîndul din casă. 
Toți dormeau pe o singură rogojină. 
Sătui nu știu să fi fost vreodată.

Ne-am despărțit de băttîn, în 
timp ce căuta să șteargă neobservat 
o lacrimă ce i se furișa printre 
gene.

— Să fiți cuminți — le-a strigat 
el copiilor fără să fie nevoie ci 
doar așa ca să zică ceva și să-și 
ascundă tulburarea. Cu pași domoli, 
de om bătrîn, muncit peste măsură, 

s-a îndreptat agale spre casă. Sea
ra aveam să.l întîlnim din nou la 
grădiniță. își lua nepoții.

0 nouă instituție: 
Agenția C. E. C.

S-a înserat și la sediul gospodă 
riei oamenii au început să se ră 
rească. Doar în biroul președintelui 
mai sînt cîțiva. Se pare că-i o sea
ră de aduceri aminte. Peicu Ion po
vestește cum prin 40, era să piardă 
și bruma de pămînt pe care o 
avea. Cumpărase cu bani de îm
prumut. un cal în locul celui care-i 
fusese luat la rechiziții. La dato
rie s-au adăugat dobînzile. Pentru 
că nu avea bani să plătească, banca 
i-a scos pămîntul la licitație. Toți 
cei care erau de față avuseseră ace
leași necazuri. Ba lui Flenghea 
Gheorghe, banca apucase să-i vîndă 
parte din pămînt.

Pe Flenghea l-am cunoscut ta 
aceeași seară. El s-a convins mai 
greu și a intrat abia în 1957 în gos
podăria colectivă.

I-amintim de pățania eu banca și 
îi cerem amănunte. Ezită să ni le 
dea. în schimb ne flutură pe dina
inte un libret C.E.C.

— îl vedeți, sînt înscrise în ei 
cîteva mii.

— Cîte, îl întrebăm noi curioși.
Surîde...
— Se pare că ați uitat: C.E.C.-ul 

păstrează secretul operațiunilor...
De la gospodărie aflăm că Flen

ghea a primit anul trecut 17.600 de 
lei în numerar. Vreo 15.000 de lei 
a primit Cîrjilă Ion. Ilie Ioana — 
tot atît. Alții au primit și mai mult, 
în total, gospodăria ș repartizat co
lectiviștilor 5.342.974 de lei în nu
merar, iar C.E.C.-ul a fost solicitat 
să-și deschidă o agenție în sat. Este 
și aceasta o grăitoare dovadă a bu
năstării ? Desigur.

Preocupări de azi
Pe cei mai tineri cetățeni ai satu

lui îi găsești — cum e și normal 
astăzi — la maternitate. Cînd am 
vizitat-o, maternitatea avea șase lo
catari. Alți șase abia o părăsiseră. 
Zaharescu Zoia e de o virstă cu 
August. S-a născut în anul Elibe
rării. Zoia e mamă. Cel mai tinăr 

Una din cele 450
locuitor al satului — o fetiță — e 
copilul ei. Mama și fata erau sănă
toase, ca toți cei născuți în ultimii 
ani, sub asistența medicală.

Nici grija pentru cei mari nu-i 
mai mică. Dispensarul e deservit de 
doi medici, plus alt personal sani
tar. Pe lîngă doctorii permanenți, în 
Ceacu, care nu avea în trecut nici 
măcar un felcer, lucrează de trei 
luni o comisie de medici. A venit cu 
aparate radioscopice, cu utilaj de 
laborator și cu tot ce mai e nevoie 
pentru un control complet al stării 
sănătății populației.

Copii pînă la 14 ani primesc gra
tuit medicamente. în sat funcțio
nează și un punct farmaceutic.

Doctorița Popovici Florica e ti- 
nără. Colectivistele îi deschid ușa 
dispensarului și atunci cînd nu au 
nevoie de asistență medicală. Unele 
trec numai ca s-o vadă, altele ca să-i 
ceară sfatul. Dar pentru cîte și cîte 
alte lucruri nu vin femeile la doc
toriță !

Florica Popovici e cunoscută pen- 

tru bunul gust și eleganța cu care 
se Îmbracă Așa că nu-i de mirare 
că femeile din sat o consultă și asu
pra modei. Deunăzi, Irina Teodo 
rescu a venit la dispensar aducind 
cu dînsa și croitorul. Vroia să se tm 
brace la fel ca doctorița.

în satul unde altădată oamenii 
purtau haine peticite pînă și in zilele 
de sărbătoare, unde cei șapte copii 
ai lui Deiu aveau o singură căciulă, 
capătă drepturi de stăpin — ele
ganța. Odată cu creșterea bunăstării, 
eleganța devine o trăsătură a satu
lui vremii noastre.

într-o casă 

ca multe altele
Oeamenii din Ceacu au devenit 

pretențioși. își vor moderne și ca
sele. Să-l luăm, de exemplu, pe 
Gheorghe Anghel. în toamnă și-a 
terminat casa. Casă mare, cu patru 
camere și dependințe, acoperită cu 
tablă zincată. în ianuarie a desfă
cut balconul Fusese într-o excursie 
prin țară și văzuse un balcon mai 
frumos.

Am admirat exteriorul casei și am 
vrut să-i vedem încăperile. Ca să 
fim sinceri, bănuiam că — cheltu
ind mult cu casa — înăuntru n-o 
să prea avem ce vedea. Ne-am în
șelat însă. Mobilă nouă în fiecare 
cameră, pe jos covoare, mașină de 
cusut Intr-una din ele, aparat ma
siv de radio într-alta, aragaz eu 
patru ochiuri, cuptor și grătar la 
bucătărie.

— în vara asta îmi cumpăr frigi
der.

Anghel Gheorghe a Intrat tn 
gospodărie în 1952 cu 10 ha de pă
mînt ; era țăran cu gospodărie mij
locie. Am căutat să vedem ce are 
în gospodărie de cînd își muncea 
pămîntul de unul singur. în afară 
de un coteț pentru porc — pe care-1 
va dărîma în primăvară — nu mai 
avea nimic altceva.

— Nu uitați — ne face el atent — 

că n-a fost un an în care să nu am 
cel puțin șapte sute de zile-muncă.

Pe drumurile 
patriei

Trebuie s-o spunem din nou : oa
menii din Ceacu au devenit preten
țioși. Altădată mulți dintre ei nu 
ieșeau din vatra satului decît atunci 
cînd erau luați la oaste. Acum ele
gantele autobuze ale O.N.T.-ului îi 
poartă pe șoselele patriei în munți, 
la mare. Și nu se simt de loc stin
gheriți cînd — la Brașov — iau masa 
la restaurantul Carpați și dorm la 
hotelul Postăvarul.

— Abia acum de cînd statul e 
condus de partidul comuniștilor, 
țara e a noastră, a celor ce mun
cim. spun ei.

— Am văzut de curînd Doftana — 
ne spuneau Gheorghe Anghel și 
Iancu Dumitru. La două-trei ore 
după aceea am văzut Peleșul. Cît 
contrast și cîte am înțeles din aceste 
vizite e greu de redat prin cuvinte. 
Deoparte, Doftana cu celulele întu-
necoase, reci ca gheața, cu lanțuri 
și cătușe grele ; aici erau supuși ex
terminării cei mai buni fii ai po
porului, conducătorii noștri de as
tăzi. De altă parte, Peleșul, cu încă
peri îmbrăcate în mătăsuri, cu în
căperi poleite cu aur. In tot acest ’ 
imens palat, se lăfăia — înconjurat 
de slugi — Un singur om : regele— 
cel mai mare dintre moșieri.

— Curînd o să mai trimitem să 
vadă Peleșul și Doftana încă 170 de 
colectiviști. Tineri mai cu seamă. Și 
ei trebuie să cunoască trecutul — 
ne spunea tov. Peicu.

în excursia făcută, colectiviștii din 
Ceacu au vizitat și gospodăriile co
lective din Hărman și Hălchiu. Și o 
să vă pară de necrezut, dar — vă- 
zîndu-le — multimilionarii din Cea
cu nu s-au mai arătat atît de mul
țumiți de realzările unității lor. 
La Hărman au văzut’ vaci care au 
dat în medie peste 3.000 de litri de 
lapte. La ei sub 2.000. Colectiviștii 
din Hărman mulgeau vacile cu apa
rate electrice, iar laptele, fără să ia 
contact cu aerul, mergea prin con
ducte în aparate frigotehnice. La 
Hălchiu i-a impresionat sera. în de
cembrie cînd au vizitat-o se cule
geau roșiile.

Grădinița de copil 
văzută... din stra
dă și... din inte

rior

— Ce-am văzut e musai să facem 
și noi. Avem, ce-i drept, recolte 
mari ta cîmp, vite multe și frumoa
se, dar asta nu-i de-ajuns.

Tot mai sus...
Am ajuns așadar la preocupările 

de viitor ale colectiviștilor din Cea
cu. Am răsfoit cu dînșii planul de 
prodticțle. La toate culturile au pre
văzut recolte medii mari : 2.000 de 
kg la grîu, 3.000 la porumbul pen
tru boabe, 50.000 la cel pentru siloz.

Un însemnat pas înainte va face 
sectorul zootehnic. în prezent, co
lectiviștii obțin zilnic 8 litri de lapte 
pe cap de vacă. Dacă vor rămîne 
numai la producția asta și tot vor 
obține în jur de 2.400 de litri de 
lapte pe an. Și-au mai propus co
lectiviștii să sporească producțiile 
medii de anul trecut cu 26 de litri 
la lapte de oaie, cu cinci purcei pe 
cap de scroafă etc. Va spori tot
odată numărul animalelor și al pă
sărilor. O nouă graniță va fi tre
cută. Este vorba despre veniturile 
bănești care vor depăși cu mult 
granița celor 9.000.000, iar fondul de 
bază va crește și el cu aproape un 
milion. încă zece construcții zooteh
nice, între care două îngrășătorii de 
porci, o maternitate de scroafe, două 
saivane, două cotețe de păsări și 
două grajduri de bovine se vor a- 
dăuga celorlalte zeci de obiective 
pe care, în parte, vi le prezintă 
fotoreporterul nostru. în ultima zi a 
lui ianuarie zeci de căruțe au mers 
pe Iezerul Călărașilor să aducă cele 
10.000 de maldăre de stuf tăiate și 
pregătite pentru acoperirea con
strucțiilor.

Lupta pentru îndeplinirea noului 
plan, este de altfel generală. Să-i 
luăm, de exemplu, pe cei 280 de co
lectiviști din brigada legumicolă. Pe 
cei mai mulți i-am găsit semănînd 

După orele de muncă, cu aparatul de fotografiat la familia N. Belciu
în răsadnițe, ceilalți — să nu vă 
mire faptul — țeseau rogojini din 
paie de secară. Mai practice, mai 
rezistente și în același timp mai ief
tine cu 18 lei la bucată decît rogo
jinile de papură. Pascu Vasile, bri
gadierul, socotește necesare unele 
lămuriri.

— Grădina are în plan să aducă
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2.000.000 de lei venit bănesc. M-am 
sfătuit cu brigada și am băgat de 
seamă că putem obține 3.000.000 de 
lei. Am început lupta pentru obți
nerea lor. Legume cît mai timpurii 
cu cheltuieli mici — acesta-i se
cretul.

*
Sînt harnici grădinarii gospodă

riei din Ceacu. Și pricepuți sînt. 
Consătenii lor știu foarte bine lucrul 
acesta. E și motivul pentru care 
mulți din cei propuși candidați 
în alegerile de la 5 martie sînt legu
micultori.

Stăm de vorbă cu cîțiva dintre ei. 
Zaharia Petre și Bădiță Mihai, oa
meni trecuți de 50 de ani, își cu
nosc bine sătuli

— S-au făcut multe. Ce s-a fă» 
cut ați văzut și dvs. Ați aflat poate 
și cum trăiesc oamenii. Numai in 
anii din urmă s-au construit în co
mună 450 de case. 240 de familii 
și-au cumpărat aparate de radio, a- 
proape 500 biciclete șj motorete^ 
iar 250 de familii - garnituri com
plete de mobilă. Ne-au mai rămas 
însă și destule de făcut: o casă 
de cultură cu etaj, baie comunală, 
sală de dans pentru tineri, costume 
pentru echipa de jocuri naționale. 
Aflați că toate acestea le vom face 
în 1961.

Se vor putea realiza toate aces
tea într-un an ? Președintele și 
contabilul gospodăriei au demon
strat cu creionul în mînă : da. se 
pot realiza. Gospodăria e puter
nică, satul așișderea. De altfel, tre
buie să știți că unul din obiective 
este și realizat la ora cînd apar 
aceste rînduri. Ieri echipa de dan
suri a căminului cultural și-a pri
mit costumele. 16 cu toate ; le-a 
cumpărat gospodăria.

O primă cerere a alegătorilor a și 
fost, așadar, satisfăcută.

*
Părăsim Ceacu seara. De depar

te satul se vede scăldat feeric în, 
lumina becurilor electrice.

încercăm să ni-1 închipuim după 

patru ani, șl — drept să spunem — 
nu reușim. Cert este că pînă în 
1965 gospodăria colectivă va depăși 
noi granițe. Fondul ei de bază va 
fi de zece, iar veniturile de circa 
cincisprezece milioane. Aceste cifre 
ne spun cum va arăta satul, cum 
vor trăi oamenii lui peste patru 
ani.

Pagină realizată de:

M. CALIANU și ION GHEORGHIU
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Din Uniunea Sovietică

Noi filme agricole
„Irigarea culturilor 

de legume și cartofi"
Pentru obținerea unui singur kilo

gram de legume se consumă 100 kg. 
de apă. Deosebit de grea este ali
mentarea cu apă a uriașelor cîmpuri 
ale sovhozurilor cultivatoare de le
gume și cartofi din zonele marilor 
orașe industriale ale Uniunii Sovie- 
tice.

Noul film de popularizare a știin
ței „Irigarea culturilor de legume și 
cartofi" prezintă experiența gospodă
riilor agricole din diferite regiuni 
ale U.R.S.S. care aplică metode me
canizate de irigare a culturilor de 
legume și cartofi.

Stațiunea de pompare de la Inguleț, 
alimentată cu energie de Uzina hidro, 
electrică de la Kahovka, pompează 
în fiecare secundă pe țevi 35 metri 
cubi de apă pentru cimpurile culti
vate cu legume. Aceasta se numește 
irigare pe brazde. In multe gospodă
rii agricole se folosește metoda de 
irigare a legumelor pe brazde și în 
terase. Ea permite să se mecanizeze 
lucrările de însămînțare și întreți
nere intre rînduri a culturilor, redu
ce numărul brazdelor de irigație și 
consumul de apă.

Cea mai bună metodă de irigație 
teste, însă, ploaia artificială. Filmul 
prezintă construcția și modul de în
trebuințare a noilor mașini și insta
lații sovietice de produs ploaie arti
ficială, fiecare din acestea înlocuind 
munca a cel puțin 15 oameni.

Un efect și mai mare îl dă irigarea 
cu ajutorul stațiunii de pompare plu
titoare, care este deservită doar de 
un singur om.

Irigarea este bine organizată și pe 
teren acoperit, în răsadnițe, mai cu 
seamă în regiunea Moscovei. Culti
varea legumelor pe teren acoperit, 
cu irigarea și îngrăsarea suplimentară 
simultană a plantelor, asigură pro
ducția acestora în tot cursul anului. 
Locuitorii marilor orașe capătă legu
me proaspete și iarna, și la începutul 
primăverii.

Irigarea face să sporească recolta 
de 1,5—2 ori. In prezent fiecare le
gumicultor cultivă pînă la 100 tone 
de legume, ceea ce înseamnă de pa
tru ori mai mult decît înainte.

*

Uniunea Sovietică a întrecut Sta- 
Iele Unite ale Americii în producția 
globală de lapte și unt. In prezent se 
pune sarcina să se ajungă din urmă 
S.U.A. și în producția de came. în 
anul 1959, primul an al septenalului. 
S-au obținut în U.R.S.S. 8,6 milioane 
tone de carne. Pînă la sfîrșitul septe

nalului această cifră poate fi triplată, 
ajungîndu-se pînă la 20—21 milioane 
tone de carne pe an.

Cum se poate ajunge aici ? în pri
mul rînd cu ajutorul acelor ramuri 
ale creșterii animalelor care dau pro
duse de carne într-un răstimp scurt 
— creșterea păsărilor și creșterea 
porcilor. Acestei probleme îi sînt 
consacrate două noi filme de popu
larizare a științei, recent realizate. ‘

„Creșteți pui de carne"
Așa se numește un film în culori 

produs de laboratorul cinematografic 
„Progres-Film“ și prezentat la Expo
ziția realizărilor economiei naționale 
de la Moscova.

Dar de ce să se crească pui de 
carne ? S-ar părea că găinile dau 
mai multă carne. Iată răspunsul: în 
primele trei luni de viață puii spo
resc mai repede în greutate și întreți
nerea lor costă mai ieftin decît în 
lunile următoare.

Filmul menționat mai șus arată 
cum se cresc puii de carne, așa zișii 
broileri, în colhozurile și sovhozurile 
din regiunea Moscovei, R.S.S. Mol
dovenească și Gruzia.

„Noutăți in domeniul
creșterii porcilor"

Dintr-o clădire încăpătoare și lu
minoasă ies niște porci. Porcii se 
plimbă prin ocol, respiră aer curat 
și se duc la masă.

Nu, nu e o glumă I Tabloul aces
ta poate fi văzut în sovhozurile de ; 
frunte din Țara Sovietică.

Vechiul sistem de întreținere și ' 
hrănire a porcilor în boxe s-a peri
mat. E limpede : cu cit sînt mai mul
te boxe, cu atît e mai grea munca 
îngrijitorului de porci, cu atît mai 
mult timp îi ia lui curățirea boxelor 
și hrănirea porcilor. In afară de a- 
ceasta, despărțiturile dintre boxe o- 
cupă mult spațiu util.

Care e soluri» î Vechile construc
ții pentru porci pot fi transformate 
pentru stabulația liberă a porcilor. In 
loc de boxe e o singură încăpere. în 
care încap de patru ori mai multi 
porci. Aceasta permite să se mecani
zeze adăparea și hrănirea porcilor, 
curățirea încăperii.

Se construiesc și localuri noi. tip, 
mecanizate, proiectate de Institutul 
unional de mecanizare a agriculturii. 
Aici, doi îngrijitori, care sînt și me
canizatori, îngrijesc... două mii cinci 
sute de porci !

Toate acestea pot fi văzute in fil
mul „Noutăți în domeniul creșterii 
porcilor”, realizat de studioul cinema
tografic .Mosnaucifilm”.

Planul trienal al R. D. Vietnam
a fost îndepli

In ultimii trei ani poporul vietna. 
ttiez de nord a obținut realizări cu 
«tfe pe drept cuvînt se mîndrește.

Paralel cu terminarea în linii mari 
a transformărilor socialiste în toate 
domeniile (agricultură, industrie, co
merț, transporturi etc.), toate ramu
rile economiei și culturii s-au dezvol
tat într-un ritm intens. La sfîrșitul 
anului 1960, valoarea globală a pro
ducției industriale și agricole a fost 
dublată, în comparație cu anul 1955.

Intre 1956—1960, producția indus- 
Irială și meșteșugărească a crescut 
în medie cu mai mult de 25 la sută 
pe an.

In ce privește agricultura, în 
Cursul ultimilor 3 ani, în ciuda nu
meroaselor greutăți datorită inten- 
p.eriilor, producția medie anuală a 
fost de 4.740.000 tone orez, adică a 
crescut cu 96,9 la sută în compara
ție cu anul 1939.

Producția medie anuală de pro
duse alimentare pe cap de locuitor 
a ajuns la 321,3 kg în perioada re- 
facerii economice.

Agricultura R. D. Vietnam care 
avea odinioară un caracter de mono- 
Cultură, a început deja să se dezvol
te tot mai mult. Suprafața medie a 
pămînturilor repartizată anual fiecă
reia din principalele plante indus
triale este de aproape 120.000 hecta
re, adică cu 32,5 la sută mai mare 
ca în perioada refacerii economice a 
țării. Șeptelul de bovine numără azi 
2.350.000 capete, adică aproape cu 
un milion mai mult ca în 1939 și cu 
206.000 capete mai mult față de 1957.

In 1960, s-au pescuit 177 800 tone 
'de pește, depășindu-se astfel pro
ducția anului 1957, cu 50.700 tone. 
In prezent, piscicultura se întinde pe 
o suprafață de 59.500 hectare, adică 
de trei ori mai mult față de 1957. 
Numărul gospodăriilor agricole de 
stat a crescut de la 11 cîte erau în 
1955, la 60 în 1960, — ai 60.000 de 
muncitori, tehnicieni, ingineri și 
funcționari. Ele sînt dotate cu 270 
tractoare de 15 CP-

Planul trienal de dezvoltare a in
dustriei a fost de asemenea, depășit 
'(cel al Ministerului Industriei Grele 
a fost realizat cu 46 de zile înainte 
de termen, cel al grupului de pros
pecțiuni geologice de la mina de 
zinc din Cho-Dien — provincia Bac 
Kan — a fost realizat cu 401 zile 
înainte de termen). Și în alte ramuri

nit cu succes
ale industriei în comparație cu anul 
1957 ritmul producției a crescut cu ‘ 
mult: producția de energie electri- j 
că de 2 ori, cea a cărbunelui de 
2,3 ori, a cimentului de 23 ori etc.

In ultimii trei ani. industria ușoa
ră a produs 70 de articole noi. In 
comparație cu anul 1957, producția 
de textile a crescut cu 1543 la sută, 
cea de hirtie cu 2793 la sută, de 
produse alimentare cu 3713 la sută.

Este știut că industria vietnameză 
nu poseda înainte vreme decît un 
mic număr de întreprinderi, cu uti
laj învechit și ruinat de război. A- 
ceastă situație se schimbă azi. vă- 
zînd cu ochii. Industria posedă deja 
un număr important de baze puter
nice care furnizează o parte impor
tantă a mijloacelor de producție și 
articole de larg consum

In ultimii 3 ani, au fost construite 
și refăcute 102 km de cale ferată, . 
s-au construit 3.730 m. de poduri, 
s-au construit și refăcut 2.735 km de 
drumuri pentru automobile și mai 
mult de 6.600 km de drumuri comu
nale.

Porturile Haifong, Hongai, Cua 
Ong, Ben Thiyan au fost refăcute și 
lărgite.

In ce privește comerțul, proporția 
vînzărilor cu ridicata a crescut de la 
52,7 la sută în 1957, la 93,08 Ia sută 
în 1960, iar cea a vînzărilor cu a- 
mănuntul de Ia 29,8 la sută, la 65,9 
la sută. Numărul magazinelor a 
crescut de la 1.784 în 1957, la 6.000 
în 1960.

In ce privește comerțul exterior, în 
prezent valoarea exporturilor R. D. 
Vietnam a fost dublată fată de cea 
a Vietnamului de Sud.

R. D. Vietnam a stabilit legături 
comerciale cu 28 de țări

Analfabetismul a fost lichidat. In 
prezent, în R. D. Vietnam sînt 12.350 
de studenți, 26.500 elevi ai școlilor 
profesionale de gradul al II-lea. 
1.900.000 elevi ai școlilor de învăță- 
mînt general. Nivelul de trai al oa
menilor muncii a crescut cu mult, a 
fost îmbunătățit salariul muncitorilor 
și funcționarilor. Aproape fiecare cir
cumscripție are azi cîte un cabinet 
medical și o maternitate. Mai mult , 
de 18.000 de cadre sanitare și 100.000 
de agenți sanitari se ocupă de sănă
tatea oamenilor muncii de la sate.

In această atmosferă de mari și im
portante succese, poporul R. D. Viet- I 
nam a început cu avînt primul său 
plan cincinal, în 1961.

IN LAOS

Noi înfrîngeri ale trupelor rebele
VIENTIANE 1 (Agerpres). Agenția 

Reuter transmite că la 1 februarie, 
la Vientiane s-a aflat că trupele ie- 
bele laoțiene ale lui Boun Oum „au 
suferit două înfrîngeri în ultimele 24 
de ore". Potrivit agenției, „orașul 
Pha Thi, ultima poziție întărită a lui 
Boun Oum din provincia estică Sam 
Noua, a căzut marți în mîinile forțe

lor Patet Lao și nu se știe nimic des
pre soarta celor două companii care 
apărau orașul. Cîteva ore mai înain
te — transmite agenția Reuter—șase 
soldați dintr-o companie a trupelor lui 
Boun Oum au fost uciși și alți 36 ră
niți după ce au căzut într-o ambus
cadă la nord de Moung Kassy, pe 
șoseaua Vientiane—Luang Prabang ",

Economia S.U.A. în greu impas |
In ziua de 30 ianuarie, John F. 

Kennedy, președintele S.U.A. a citit 
la ședința comună a celor două Ca
mere ale Congresului S.U.A. „Me
sajul cu privire la starea Uniunii". 
In mesajul său, Kennedy a arătat că 
situația actuală a economiei S.U.A. 
sttmește Îngrijorare El a spus, în 
continuare, că preia conducerea ță
rii după o perioadă de declin econo
mic care a durat 7 luni, după o pe
rioadă de slăbire a activității econo
mice, care a durat trei ani și jumă
tate, după o perioadă de scădere a 
ritmului de dezvoltare a economiei, 
care a durat șapte ani și după o pe
rioadă de reducere a veniturilor fer
mierilor, care a durat nouă ani. 
„Niciodată încă, de la marea depre
siune, nu a existat un număr atît de 
mare de falimente in lumea de afa
ceri. începînd din 1951, venitul fer
mierilor s-a micșorat cu 25 la sută. 
Dacă nu luăm în considerare o pe
rioadă scurtă din anul 1958, numărul 
șomerilor care primesc ajutoare de 
șomaj este în prezent cel mai mare 
din istoria țării noastre", a subliniat 
Kennedy,

In continuare el a spus că din pri
măvara anului 1960, investițiile de 
capital tn economie scad continuu. 
Construcțiile sînt în declin. Numărul 
automobilelor nevîndute a crescut 
la un milion. A crescut șl crește me
reu numărul șomerilor. Prețurile con
tinuă să crească, ceea ce face ca 
foarte mulți americani să aibă în pre
zent mai puțini bani pentru a cum
păra mărfurile care în prezent îi 
costă mai scump.

Kennedy a mal arătat că deficitul 
balanței de plăți a S.U.A. a crescut 
în ultimii trei ani cu 11 miliarde de 
dolari, iar valoarea rezervelor de 
aur ale S.U.A. scăzute tn ultimii ani, 
se cifrează la 5 miliarde dolari.

„Se crede, a spus Kennedy, că tn 
condițiile actualei politici, deficitul 
va fi tn 1961 de 2 miliarde dolari".

„Dar nu numai balanța noastră In
ternațională de plăți este dezechili
brată, a spus în continuare Kennedy, 
bugetul federal curent pe anul finan
ciar 1961 se va încheia eu siguran
ță cu un nou deficit..."'

In ceea ce privește situația cons
trucțiilor de ’ .
S.U.A. a spus, că este, de asemenea, 
dezastruoasă. „25 milioane de ameri-

locuințe, președintele

cani continuă să trăiască în locuințe 
necorespunzătoare'.

Două milioane de copii nu au unde 
să învețe carte fiind lipsă de școli, 
90.000 de profesori sînt insuficient 
pregătiți, o treime din absolvenții 
școlilor medii — cel mal buni — nu 
pot să învețe mai departe, din lipsă 
de posibilități bănești.

Kennedy a arătat că numărul cri
melor săvîrșite în S.U.A. este foarte 
mare. „Faptul că unii dintre concetă
țenii noștri americani sînt lipsiți de 
drepturile lor constituționale din cau
za origine! rasiale — cu prilejul fo
losirii drepturilor electorale și în alte 
domenii — apasă pe conștiința țării 
și face ca opinia publică mondială să 
ne acuze că democrația noastră nu 
a justificat marile speranțe legate de 
moștenirea noastră națională", a spus 
el.

Mesajul președintelui S.U.A. a scos 
în evidență și faptul că analiza fă
cută în ultimele 10 zile arată că în 
fiecare dintre domeniile importante 
ale economiei americane, valurile 
crizei cresc.

Vorbind despre politica promovată 
de S.U.A. în Laos, Congo, America 
Latină și Europa, Kennedy a arătat 
că situația 
grea. El a fost nevoit să arate 
S.U.A. a avut o 
se în Laos, în Congo, în Europa, 
la N.A.T.O. sînt neînțelegeri și 
această organizație 
tința de a rezolva 
stau in față.

„Pentru ' ca să 
roaselor probleme, 
deplini rolul la care nu putem re
nunța pe arena internațională, a de
clarat Kennedy în continuare, trebuie 
să revizuim și să reevaluăm întregul 
nostru arsenal de mijloace militare, 
economice și politice. Un lucru nu 
trebuie să-l pună în umbră pe celă
lalt. In primul rînd trebuie să ne în
tărim mijloacele militare".

In problema dezarmării, Kennedy a 
declarat: „Am luat deja măsuri pen
tru a coordona și lărgi eforturile 
noastre în domeniul dezarmării — 
pentru a intensifica programele noas
tre de cercetări și studii științifice și 
pentru a face ca controlul asupra 
Înarmărilor să devină țelul principal 
al politicii noastre naționale sub con
ducerea mea personală. Cursa ucigă
toare a înarmărilor și uriașele re-

se

în acest domeniu este 
că 

serie de insucce- 
că 
că 

și-a arătat nepu- 
problemele ce-i

facem față nume- 
pentru a ne In-

surse înghițite de ea au împins prea 
mult timp restul problemelor pe pla
nul al doilea. Nu trebuie să admi
tem ca cursa înarmărilor să cuprin
dă noi țări — să apară noi puteri 
nucleare și ca această cursă să 
extindă și asupra Cosmosului".

In încheierea mesajului său, preșe
dintele S.U.A. a declarat că guvernul 
său intenționează să exploreze toate 
domeniile în care există posibilitatea 
de colaborare cu U.R.S.S. și cu alte 
țări, în numele minunilor științei șl 
nu al terorii pe care o provoacă ea.

„In fața noastră, a subliniat Ken
nedy stau probleme de cea mai mare 
importanță. Mersul evenimentelor es
te defavorabil". Și, mai departe, a 
adăugat: „Viața în 1961 nu va fi mai 
ușoară".

Comentînd mesajul președintelui 
Kennedy, numeroase ziare din țările 
capitaliste scriu că tabloul sumbru al 
situației economice a S.U.A. descris de 
Kennedy oglindește realitatea. „Ne 
aflăm în cleștele declinului a cărui in
fluență se adîncește", scrie ziarul „New 
York Times".

La rîndul său, ziarul italian „Paese", 
arată că „în decurs de o oră, întregul 
optimism oficial alimentat de Eisenho
wer în cei opt ani ai guvernării sale, 
s-a prăbușit în mod lamentabil. Aceas
ta într-un moment în care avîntul 
Uniunii Sovietice este tot mai puternic, 
concretizat prin planuri economice rea
lizate și depășite, printr-o dezvoltare 
neîntreruptă a potențialului său". Iar 
ziarul francez „Combat" scrie că „de
clarația lui Kennedy a scos la iveală 
faptul că pe plan social, educativ, știin
țific, politic și al segregației rasiale, 
starea sănătății americane este foarte 
gravă".

In mesajul său, Kennedy a încer
cat să arate și cauzele care au dus 
S.U.A. în această situație deosebit 
de grea. El a declarat că toate aces
tea se „datoresc în parte faptului că 
S.U.A. au continuat să suporte o par
te mal mare decît 11 se cuvine din 
angajamentele Occidentului în dome
niul puterii militare și al ajutorului 
acordat statelor străine".

Desigur, cauzele nu sînt numai a- 
cestea. Ele sînt mult mai multe și 
mai adinei. Cauza principală o con
stituie însăși structura actuală a 
S.U.A., care condamnă milioane de 
oameni la foame și mizerie neagră.

Poporul congolez nu se lasă intimidat
Ultimele știri din Congo arată că 

sluga colonialiștilor, Kasavubu, nu reu
șește să stringă la așa-numita confe- 
nnță a mesei rotunde pe reprezentanții 
principalelor partide politice. Dar nici 
acei care au putut fi atrași să participe 
Ia această conferință nu manifestă o 
dorință prea mare de a sprijini planu
rile de revizuire a Constituției și de în
depărtare de la putere a guvernului 
legal, planuri pe care Kasavubu în
cearcă să le înfăptuiască fără să fi con
sultat parlamentul.

Poporul congolez. rămas credincios 
guvernului său legal. luptă cu hotărire 
împotriva colonialiștilor și a slugilor 
acestora. Faptul că la 30 ianuarie o 
delegație a conducătorilor triburilor 
in provincia Kasai a prezentat 
conferință o rezoluție în care 
cere

la 
se 

eliberarea imediată a lui Pa
trice Lumumba și a celorlalți oa
meni politici arestafi, ți atrage
rea la lucrările conferinței a tuturor 
membrilor parlamentului congolez — 
arată o dată mai mult că poporul con
golez a rămas alături de Patrice Lu
mumba. de guvernul legal. Cu toate că 
colonialiștii și slugile lor Kasavubu— 
Mobutu—-Chombe l-au aruncat în în
chisoare, Patrice Lumumba rămine 
conducătorul adevărat al poporului 
congolez. Poporul știe că acest mare 
fiu al său a mai fost întemnițat pe 
vremea regimului colonial și că închi
soarea nu l-a făcut nici atunci și nu-1 
va face nici acum să dea înapoi de la 
lupta dreaptă pe care a început-o pen
tru libertatea țării sale.

Dușman:: poporului congolez — co
lonialiștii ți cozile lor de topor din 
Congo — întreprind fel de fel de ac
țiuni, unele mai mîrșave decît altele. 
Nesperind în succesul mașinațiunilor
lor politice, agenții colonialiștilor:
Kasavubu—Mobutu—Chombe se bazea
ză tot mai mult pe acțiunile armate 
ale bandelor lor sprijinite în mod fă
țiș de colonialiștii belgieni. De curind 
trădătorul Chombe amenința populația 
tribului Baluba, că „în satele tribului 
vor rămine mulți orfani”, dacă nu va 
înceta răscoala, cu alte cuvinte, dacă 
va mai continua să lupte împotriva tră
dătorilor și a colonialiștilor belgieni. 
Răsculații din tribul Baluba însă, dau 
lupte înverșunate cu jandarmii lui 
Chombe lingă portul Albertville și în 
regiunea Kongolo, la nord de orașul 
Manono. In afară de jandarmi, Chom
be folosește și avioane puse la dispo
ziția sa de colonialiștii belgieni 
au tot interesul să dezbine țara 
a o putea stoarce de bogății ca 
acum.

Cealaltă slugă a colonialiștilor 
Kasavubu — a cerut de curind ajuto
rul trupelor O.N.U. în Congo, printr-o 
scrisoare trimisă lui Hammarskjoeld. El 
a cerut, pur și simplu, ca trupele 
O.N.U. să întreprindă acțiuni fățișe 
împotriva forțelor armate ale guvernu
lui legal. Astfel se adeverește încă 
odată, că Kasavubu și ceilalți slugoi 
ai colonialiștilor nu se pot bizui în 
mîrșava lor acțiune decît pe ajutorul 
străin. Poporul congolez și forțele sale 
armate au rămas alături de guvernul 
legal, de Patrice Lumumba, și ele luptă 
pentru alungarea colonialiștilor și a 
trădătorilor, pentru independența țării. 
De curind, la Manono s-a creat un 
guvern local al tribului Lualaba care 
a anunțat că este subordonat guvernu
lui legal al Republicii Congo cu se
diul la Stanleyville. In Katanga ac
țiunile patrioților iau o amploare cres-

cîndă. Luptele ce s-au dat în regiu
nea Albertville au demonstrat forța și 
hotărîrea patrioților de a lupta pînă 
la victoria finală. Inspăimîntați, Kasa- 
vubu—Mobutu—Chombe, cer mereu 
ajutor militar străin. Acest lucru îl 
recunoaște însăși generalul Rikhye, con
silier militar al reprezentantului per
sonal în Congo al secretarului general 
al O.N.U. Acesta a declarat la o con
ferință de presă, că începînd din oc
tombrie anul trecut unele regiuni din 
Congo primesc în mod sistematic aju
tor militar străin într-un volum din ce 
In ce mai mare. Generalul Rikhye a 
mai recunoscut că trădătorii poporului 
congolez își sporesc efectivele forțe
lor armate, iar cu ajutorul consilierilor 
militari belgieni își instruiesc intens 
trupele. Astfel, în Katanga se află sub 
arme 7.000 de soldați. La Elisabeth- 
ville se află aproximativ 300 de soldați 
din „legiunea străină”; 140 ofițeri bel-

gieni fac serviciul în jandarmeria lui 
Chombe în Katanga. In „armata de 
voluntari" a lui Kalonyi din Kasai de 
sud, ca și în armatele lui Mobutu, nu
mărul ofițerilor belgieni este, de ase
menea mare, dar e greu de stabilit 
deoarece aproape toți poartă haine ci
vile. Din cele cîteva sute de ofițeri 
belgieni care au sosit zilele trecute în 
Katanga pentru a seni în „legiunea 
străină” a lui Chombe, o parte au fost 
trimiși la dispoziția clicii 
Kasavubu.

Toate aceste lucruri sînt 
misiunea O.N.U., care, cu
armate, stă de strajă intervenționiști- 
lor, ajutîndu-i să-și ducă la bun sfir- 
șit misiunea de a dezbina Republica 
Congo, de a înrobi din nou poporul 
congolez. Aceste planuri și acțiuni 
murdare ale colonialiștilor vor fi însă 
zădărnicite de forțele patriotice con
goleze.

Mobutu—

aprobate de 
forțele sale

Organizarea echipelor
și funcționarea lor
(Urmare din pag. 1)

pe

care
spre 
pînă

tot timpul anului. Aceasta le dă 
posibilitatea să execute lucrările a- 
gricole la timp și în condiții cali
tative superioare, contribuie la în
tărirea disciplinei și a spiritului 
muncii în colectiv, la creșterea pro
ductivității muncii și permite briga
dierilor să conducă, cu ajutorul șe
filor de echipe, mai ușor activita
tea membrilor brigăzii.

Ca regulă generală, echipele se în
grijesc ca arăturile și însămînțările 
să fie de bună calitate și răspund 
de executarea tuturor lucrărilor de 
întreținere și recoltare a culturilor 
pe parcelele repartizate lor și de în
deplinirea sarcinilor de producție 
stabilite la începutul anului.

Șefii de echipe lucrează efectiv în 
brigadă la fel ca și ceilalți membri, 
iar retribuirea muncii lor‘se face pe 
baza zilelor-muncă cuvenite pentru 
lucrările executate de ei personal. 
Ei ajută pe brigadier la mobilizarea 
membrilor la lucru, Ia organizarea 
și desfășurarea lucrărilor agricole, 
la măsurarea suprafețelor lucrate 
fiecare membru și la calcularea 
lelor-muncă.

In raport cu munca depusă 
conducerea echipelor, șefii de echi
pă sînt stimulați cu un număr de 
zile-muncă care este egal cu 1—3 la 
sută din 
tuate în 
chipelor 
acordate 
nu trebuie însă să depășească 5—8 
zile-muncă lunar.

de 
zi-

în

totalul zilelor-muncă efec- 
fiecare lună de membrii e- 

respective ; zilele-muncă 
pentru conducerea echipei

★

In scopul participării cit mai ac
tive a colectiviștilor la lucru, pentru 
întărirea răspunderii lor personale, 
pentru executarea la timp și de 
bună calitate a lucrărilor, fapt ce 
contribuie la creșterea producției și 
productivității muncii, în statutul 
model se prevede că în gospodăriile 
colective lucrările se execută după 
sistemul de muncă în acord.

în sectorul producției vegetale, sis
temul de muncă in acord a căpătat 
o largă extindere. Culturile prăși- 
toare sînt repartizate pe fiecare 
membru sau pe o grupă de 2—5 
membri care execută în cadrul echi-

pei toate lucrările 
coltare pe aceeași 
sau rînduri de plante, 
de realizarea producției planificate. 
Este în interesul colectiviștilor ca 
ei să îmbine cit mai mult lucrările 
care se pot face mecanizat cu cele 
ce se execută manual. în sectorul 
producției animale, acordul indivi
dual se aplică la toate speciile și ca
tegoriile de animale, prin repartiza
rea unui anumit număr de animale 
pe fiecare îngrijitor pe o durată de 
cel puțin 3 ani. îngrijitorul răspun
de de întreținerea și realizarea sar
cinii de producție planificate la ani
malele luate in primire.

Executarea lucrărilor după siste
mul de muncă în acord constituie 
una din condițiile principale pentru 
aplicarea retribuirii muncii membri
lor nu numai după zilele-muncă e- 
fectuate ci și în raport cu producția 
obținută de fiecare membru sau gru
pă mică de membri.

De mare importanță, îndeosebi 
pentru gospodăriile colective noi 
constituite, este stabilirea normelor 
de lucru ținînd seama de condițiile 
concrete din fiecare gospodărie, și 
de recomandările elaborate de Mi
nisterul Agriculturii. Stabilirea nor
melor se face dc către adunarea ge
nerală la propunerea consiliului de 
conducere. Este bine ca înainte de 
a fi supuse de către consiliul de con
ducere discuției și aprobării adunării 
generale, normele dc lucru la princi
palele lucrări să fie afișate în locuri 
vizibile pentru ca fiecare membru 
să le cunoască și să aibă astfel posi
bilitatea de a face propuneri pentru 
îmbunătățirea lor.

Pentru ca toți membrii unei gos
podării colective să cunoască cum e 
organizată munca și retribuirea, ca- 
re-s normele de muncă, e necesară 
prelucrarea, pe brigăzi, a acestor 
probleme. La prelucrare să se folo
sească exemple concrete de norme, 
exemple de transformarea lor în 
zile-muncă, exemple asupra felului 
cum se aplică acordul individual și 
cum se calculează retribuirea pentru 
producția obținută peste plan. Aces
te prelucrări sînt necesare în toate 
unitățile, dar mai cu seamă în gos
podăriile colective tinere și în cele 
care și-au sporit considerabil, în ul
timul an, numărul de membri.

de îngrijire șl re- 
porțiune de teren 

răspunzînd
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Peste cîteva zile se vor încheia în
trecerile sportive din cadrul primei 
etape a Spartachiadei de iarnă a 
tineretului. Devenită tradițională, a- 

i ceasta populară competiție sportivă 
| de mase, a dat posibilitate asociații- 
l lor sportive să desfășoare o activi

tate mai intensă pe timpul iernii. 
Concursurile de șah, tenis de masă, 
trîntă, gimnastică și haltere, au atras 
numeroși tineri și tinere din comu
nele și satele de pe tot .cuprinsul tă
rii. In special, acest lucru se remarcă 
acolo unde comisiile regionale și 
raionale, ca și asociațiile sportive, 
s-au preocupat de popularizarea și 
de buna organizare a concursurilor. 
Și în această privință avem nume
roase exemple.

La asociația sportivă a gospodăriei 
agricole de stat din comuna Rupea, 
regiunea Brașov, numai la concursu
rile de tenis de masă s-au înscris 
84 de tineri, iar la celelalte discipli
ne sportive s-au înscris aproape 100 
de concurenți. La asociația sportivă 
sătească Voința-Dacia, din aceași 
regiune, participă la întrecerile de 
șah 46 de concurenți, iar la concur
surile de trîntă și haltere 36 de ti
neri. Numeroși participanți se află și 
pe listele concurenților din comunele 
Zăheni, Bălcești, din regiunea Crișa- 
na, apoi, mai putem menționa numă
rul mare de participanți la întrece
rile organizate în comunele Dumbră
veni, din orașul Suceava, Bucecea și 
Verona, raionul Botoșani, Vama, ra
ionul Cîmpulung și altele. In aceste 
comune, întrecerile se bucură de un 
deosebit interes in rîndurile țărani
lor colectiviști și întovărășiți, ca și 
a mecanizatorilor de la stațiunile de 
mașini și tractoare.

In mai toate comunele menționate 
mai sus a existat o preocupare ca 
întrecerile sportive să se desfășoare 
într-un cadru festiv, s-au făcut afișe 
și s-au întocmit diagrame pentru 
concursurile de șah și tenis de masă. 
In comunele Iacobeni, raionul Vatra 
Dornei, Moldovița, raionul Cîmpu
lung, Cucorăni, raionul Botoșani, co
misiile de organizare a concursurilor 
Spartachiadei s-au preocupat de pre
gătirea echipamentului și materialu
lui sportiv, astfel ca întrecerile să 
se poată desfășura în bune condiții. 
O mare parte dintre concurenți a fost 
antrenată să confecționeze, din resur
se locale, schiuri, săniuțe și haltere, 
așa cum s-a făcut în comunele Bor- 
șa, Poienile de sub Munte, Crasna 
Vișeului, din raionul Vișeu, Asocia
țiile sportive de pe lingă gospodării
le agricole colective din comunele 
Salcia Veche, Codrești, Costieni, din 
raionul Rîmnicu Sărat, și-au procurat 
jocuri de șah, iar colectiviștii au 
confecționat prin mijloace proprii 
mese de șah. economisind astfel su
ma de 2.000 lei.

Acum, in comunele din raionul Vi
șeu și in altele din regiunile Brașov,

Suceava, Ploiești, au loc întreceri 
de patinaj, schi, săniuțe, care se 
bucură de un frumos succes, în rîn
dul concurenților.

De un deosebit interes se bucură 
și întrecerile organizate de asociația 
sportivă, „Recolta" din comuna Vlad 
Țepeș, raionul Giurgiu, unde s-au 
înscris, pînă în prezent,120 de con- 
curenți la întrecerile de trîntă, 
șah, gimnastică și tenis de masă. 
Aici, concursurile de trîntă și șah 
oferă întreceri pasionante. Recent 
au fost desemnați campionii a- 
sociației la întrecerile de trîntă, care 
vor participa apoi în luna februarie, 
la etapa pe centre de comune. Aceș
tia sînt: Florea Cocenea (categoria 
55 kg.), Alex. Gheorghe (categ. 60 
kg.), Gh. Gheorghe (categ. 65 kg.) 
și Ion Bedveanu (categ. 75 kg.). La 
întrecerile de șah, cele mai bune re
zultate le-au obținut: Florea Mocanu, 
Costică Drăgan, Iile Dumitru și Ma
rin Sisu, care s-au clasat, de altfel, 
pe primele locuri în grupele respec
tive. Aceștia urmează acum să se în- 
tîlnească într-un turneu final pentru 
a decide campionul asociației la șah.

Iată deci, că acolo unde comisiile 
regionale și raionale s-au preocupat 
din vreme de popularizarea și de buna 
organizare a concursurilor Spartachia- 
dei de iarnă și rezultatele sînt bune. 
Insă, acest lucru nu se întîmplă în 
toate raioanele. Mai sînt unele aso
ciații sportive sătești unde concursu
rile se desfășoară în condiții care 
lasă de dorit, așa cum se întîmplă 
în raioanele Roșiori, Zimnicea etc,- 
iar în unele comune nu s-a făcut 
mai nimic pentru organizarea concur
surilor, deși sînt condiții și tinerii 
sînt dornici să se întreacă la șah, 
tenis de masă sau la trîntă. Apoi, 
în unele comune întrecerile se orga
nizează în pripă, nu se întocmesc ta
bele cu concurenții care se întrec. 
Aceste lipsuri se datoresc și faptu
lui că, comisiile raionale de organi
zare a Spartachiadei nu activează 
și nu se deplasează pe teren pentru 
a îndruma și sprijini buna desfășu
rare a întrecerilor. In comuna Căză- 
nești, raionul Slobozia, concursurile 
Spartachiadei au început fără ca să 
se facă nici un fel de propagandă si 
agitație vizuală în legătură cu aceas
tă competiție. De altfel, în raionul 
Slobozia instruirea președinților de 
asociații sportive s-a făcut după în
ceperea concursurilor.

Deși mai sînt numai 10 zile pină 
la terminarea primei etape a Sparta
chiadei de iarnă, lipsurile semnalate 
mai sus se mai pot remedia. Mem
brii comisiilor regionale și raionale, 
cu sprijinul organizațiilor de U.T.M., 
trebuie să ia 
se cuvin. Ei 
ți să sprijine 
competiții să
organizat, în toate asociațiile sporti
ve sătești i

de îndată măsurile ce 
trebuie să urmărească 
ca întrecerile acestor 

se desfășoare in mod

M. LERESCU

6ospodării agricole colectivei 
întovărășiri agricole!
Producători cu gospodării individuale!

In întreaga țară se desfășoară acțiunea de con
tractare a lînei.

Contractați cu unitățile D. C.A. și delegații lor 
cît mai multe cantități de lînâ.

In acest fel contribuiți la aprovizionarea indus* 
triei cu lînâ și vă asigurați totodată importante 
venituri pentru gospodăria dvs.

Reamintim pe această cale că, in perioada pre* 
luării linurilor din cote și contracte, nu se vor 
mai încheia contracte pentru lină.
luării linurilor 
mai încheia contracte pentru lină.

Pe zi ce trece, numărul 
cîștigătorilor la

Loz în plic
se mărește simțitor.

lat-o pe colectivista Dițu 
Catalina din comuna Vînă- 
tori — raionul Calafat — re
giunea Oltenia, încasîndu-și 
cîștigul de

5.000 lei
obținut pe un bilet de

Loz în plic
cu 3 lei a obținut 5.000 lei! 
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